
PROTOKÓŁ Nr XXXIX/06 
XXXIX-ej sesji Rady Miasta Szczecinek 

odbytej w dniu 5 czerwca 2006r. 
w sali konferencyjnej Urz�du Miasta Szczecinek 

 
                  Stan Radnych – 21 
                  Obecnych – 21 
 
 Sesja Rady Miasta rozpocz�ła si� o godz. 9.00. 
 
Jerzy Musiał – Przewodnicz�cy Rady Miasta  - na wst�pie serdecznie witam Panie i Panów Radnych, 
a w Waszym imieniu witam Panów Burmistrzów z korpusem urz�dniczym Ratusza, przedstawicieli, prezesów, 
dyrektorów Spółek miejskich, witam publiczno�� przybył�, witam media  
i za ich po�rednictwem tych Pa�stwa, którzy b�d� ogl�dali obrady naszej sesji. Przede wszystkim serdecznie 
witam przyszłych radnych, młodzie� z II klasy Liceum Ekonomiczno-Administracyjnego ZSZ nr 2. 
Porz�dek dzisiejszej sesji, na której obecnych jest w tej chwili 19 radnych, /sesja prawomocna do 
podejmowania uchwał/ przewiduje 18 punktów, w tym podj�cie 10 uchwał. Czy w sprawie porz�dku  
kto� chciałby zabra� głos? Nie widz�, przechodzimy do realizacji porz�dku obrad. 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyj�cie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Odpowiedzi na zapytania Radnych. 
4. Wyst�pienia Parlamentarzystów, Radnych Sejmiku Województwa, Radnych Powiatu. 
5. Uchwała w sprawie dokonania zmian w bud�ecie miasta Szczecinek na 2006 r. 
6. Uchwała w sprawie regulaminu utrzymania czysto�ci i porz�dku na terenie Miasta Szczecinek. 
7. Uchwała w sprawie zamiaru reorganizacji Miejskiego Zakładu Doskonalenia Nauczycieli, Obsługi Szkół 

i Przedszkoli w Szczecinku. 
8. Uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Narutowicza II” 

w Szczecinku. 
9. Uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru 

„Wiatraczna II” w Szczecinku. 
10. Uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu „Pilska” 

w Szczecinku. 
11. Uchwała w sprawie zbycia nieruchomo�ci stanowi�cych własno�� Miasta Szczecinek. 
12. Uchwała w sprawie wyra�enia zgody na zamian� nieruchomo�ci. 
13. Uchwała w sprawie wyra�enia zgody na zamian� nieruchomo�ci. 
14. Uchwała zmieniaj�ca uchwał� o powołaniu Komisji Dyscyplinarnych I i II instancji do orzekania 

w sprawach dyscyplinarnych pracowników samorz�dowych mianowanych. 
15. Sprawozdanie z działalno�ci Burmistrza Miasta Szczecinek. 
16. Informacja Przewodnicz�cego Rady Miasta. 
17. Wnioski i zapytania Radnych. 
18. Zako�czenie sesji. 
 
 
ad. pkt. 2 – Przyj�cie protokołu z ostatniej sesji. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM  - czy w sprawie protokołu kto� chciałby zabra� głos? Nie widz�, poddaj� jego 
przyj�cie pod głosowanie. Kto jest za przyj�ciem protokołu z poprzedniej sesji? 
 
W głosowaniu jawnym jednogło�nie – Rada przyj�ła protokół XXXVIII sesji Rady Miasta Szczecinek. 
 
 
ad. pkt. 3 – Odpowiedzi na zapytania Radnych. 
 
Anna Mista  - odpowiadam na pytanie Radnej T. Machnik, które dotyczyło tego, �eby dokona� przegl�du 
i uzupełni� brakuj�ce kosze na �mieci przy szkołach. Zostało to wykonane. Stwierdzili�my, �e dodatkowe 
kosze powinny by� ustawione przy Gimnazjum Nr 2, przy ul. Wiatracznej przy Zespole Szkół Mechanicznych, 
przy wej�ciu do Zespołu Szkół Budowlanych, równie� b�d� dodatkowe kosze na skrzy�owaniu ulic 
Artyleryjskiej i Armii Krajowej, bo tam du�o młodzie�y idzie do szkoły, jak równie� od strony ul. Niecałej przy 
Gimnazjum Nr 1 i przy SP-4. 
 
Teresa Machnik  - dzi�kuje bardzo. 
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Marek Kotschy  -  na pro�b� Radnego Bratkowskiego  odpowiem w sprawie wyników przeprowadzonej 
kontroli w ZB OSiR. W marcu br. przeprowadziłem kontrol� w OSiR w Szczecinku w zakresie realizacji 
imprezy „Fiesty balonowej” o puchar Burmistrza Miasta Szczecinka. W OSiR stwierdziłem brak regulaminu 
imprezy, brak oryginalnych formularzy zgłoszeniowych i brak listy osób zakwaterowanych w hotelu. Ponadto 
ustaliłem, �e ZB OSiR nie pobierał od uczestników opłaty wpisowej na koszty zakwaterowania oraz 
wy�ywienia. W trakcie kontroli natrafiłem na nie wypełnione formularze zgłoszeniowe, w których 
zobowi�zywano uczestników do wpłacenia opłaty startowej w wysoko�ci 500 zł lub 120 Euro 
z przeznaczeniem na zakwaterowanie i wy�ywienie. Jedynym �ladem potwierdzaj�cym uczestnictwo 
w wymienionej imprezie był wykaz uczestników zamieszczony na stronie internetowej jednostki. Ze wzgl�du 
na brak danych tele-adresowych uczestników, zmuszony byłem do ich poszukiwania. W wyniku tych 
poszukiwa� udało mi si� dotrze� do uczestnika, który potwierdził pisemnie fakt wpłaty kwoty 600 zł 
i o�wiadczył, �e wpłaty dokonał b�d�c w Hotelu „Pojezierze”. Pieni�dze stanowiły opłat� za udział w „Fie�cie” 
oraz koszty zakwaterowania dodatkowej osoby. W zwi�zku z tym, �e w „Fie�cie uczestniczyło 
prawdopodobnie 18 załóg i ka�da z nich wpłaciła 600 zł, to dawałoby kwot� ponad 10.000 zł. Zbierane 
pieni�dze miały pokry� koszty zwi�zane z organizacj� imprezy oraz koszty zakwaterowania i wy�ywienia. 
Koszty te pokrył OSiR, w zwi�zku z czym zebrane pieni�dze najprawdopodobniej nie zostały dane na „Fiest�”, 
np. na gaz do balonów, co potwierdziła firma „Bałtyk-Gaz”, gdy� nie otrzymała do tej pory pieni�dzy. W trakcie 
przeprowadzania czynno�ci kontrolnych dyrektor OSiR o�wiadczył, �e przekazał prawo do zbierania opłat 
Klubowi Balonowemu „Zefir”. Nie odpowiedział do dzisiaj dlaczego przyj�to taki nieprzejrzysty sposób 
rozliczenia „Fiesty” i dlaczego nie stworzono regulaminu imprezy i dlaczego nie zawarto umowy o prawach 
i obowi�zkach stron. Do dzisiaj nie wiadomo ile zebrano pieni�dzy w trakcie imprezy i na co je wydano. 
Pragn� nadmieni�, �e przy innych imprezach organizowanych, współorganizowanych przez OSiR, zbierane 
i ksi�gowane były opłaty wpisowe przez pracowników zakładu. W zwi�zku z tym, �e moje mo�liwo�ci 
post�powania kontrolnego stan�ły w martwym punkcie, ze wzgl�du na brak mo�liwo�ci ustalenia danych 
adresowych uczestników „Fiesty”, �eby ustali� faktyczne kwoty zebranych pieni�dzy oraz dokonanych 
wydatków, wyst�piłem do Burmistrza z wnioskiem o skierowanie zawiadomienia do Prokuratury, aby 
sprawdziła czy nie dokonano przest�pstwa lub czy nie doszło do przekroczenia uprawnie� funkcjonariusza 
publicznego. Obecnie sprawa jest w Prokuraturze, która ma zdecydowa� czy podj�� czynno�ci w tej sprawie. 
Ja osobi�cie zostałem przesłuchany przez Policj�. 
 
Andrzej Bratkowski  - chciałem zapyta� Pana Kierownika, bo na ostatnim posiedzeniu Komisji Rewizyjnej 
powiedział Pan, �e OSiR dysponuje list� startow�, która została odczytana przed Ratuszem i tak jak 
o�wiadczył były Kierownik OSiR, była to pełna lista. Pan powiedział, �e skontaktował si� z  niektórymi 
osobami, jedna rzekomo była na tej li�cie ale nie brała udziału. Czy to miało miejsce? 
 
Marek Kotszchy  - tak, to miało miejsce. Była osoba, która była na li�cie a nie uczestniczyła w imprezie oraz 
była osoba która dokonała wpłaty, a nie była wymieniona na tej li�cie. Nale�y przypuszcza�, �e lista została 
stworzona nierzetelnie. 
 
Andrzej Bratkowski  -  dzi�kuj� za publiczne o�wiadczenie, jednocze�nie jest to komentarz do pewnego 
artykułu. Jednocze�nie nale�y wskaza�, �e nale�ałoby pój�� dalej tym tropem, na podstawie tej listy, która 
została wygłoszona przed Ratuszem, sprawdzi� kto rzeczywi�cie brał udział w tej imprezie, a kto nie. 
 
Jerzy Hardie-Douglas  - chciałbym z cał� stanowczo�ci� powiedzie�, �e nasze mo�liwo�ci kontrolne si� 
zako�czyły. Sprawa została przekazana do Prokuratury i chwilowo wi�cej t� spraw� zajmowa� si� nie 
b�dziemy. Lista uczestników nie ma adresów, nie ma telefonów, nie dysponujemy narz�dziami do tego, �eby 
dalej to sprawdza�. Nie ma �adnej pewno�ci, �e zostało tutaj w sposób drastyczny naruszone prawo, 
natomiast z cał� pewno�ci� był bałagan. Je�eli istnieje jakiekolwiek domniemanie, �e mogło doj�� do 
naruszenia prawa, to my mamy obowi�zek zgłoszenia tego do Prokuratury i t� decyzj�, któr� podj�łem 
osobi�cie b�d� podtrzymywał, niezale�nie od tego co s�dz� niektórzy Radni. Ka�dy ma prawo mie� w tej 
sprawie własne zdanie. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM  - chciałem zawiadomi�, �e Rada w tej chwili jest w komplecie, na sali obecnych 
jest 21 Radnych. 
 
 
ad. pkt. 4 – Wyst�pienia Parlamentarzystów, Radnych Sejmiku Województwa, Radnych Powiatu. 
 
W punkcie tym nie zgłoszono wyst�pie�. 
 
 
ad. pkt. 5 – Uchwała w sprawie dokonania zmian w bud�ecie miasta Szczecinek na rok 2006. 
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Sylwester Grzywacz  - Komisja Bud�etowo-Ekonomiczna RM zaopiniowała projekt uchwały jednogło�nie 
pozytywnie. 
 
W głosowaniu jawnym jednogło�nie – Rada podj�ła uchwał� w sprawie dokonania zmian w bud�ecie miasta 
Szczecinek na rok 2006 r. 
 
   /uchwała Nr XXXIX/360/06 – w zał�czeniu/ 
 
 
ad. pkt. 6 – Uchwała w sprawie regulaminu utrzymania czysto�ci i porz�dku na terenie Miasta Szczecinek. 
 
Andrzej Bratkowski  - na ostatnim posiedzeniu Komisji Prawa, Legislacji i Porz�dku Publicznego RM 
przedmiotowa uchwała była jeszcze raz sprawdzana i prosiłbym Radnych na spojrzenie na rozdział VII § 18. 
Zapis dotychczasowy gdzie wymienione s� ulice, proponuj� wykre�li� je i w to miejsce wpisa� „wzdłu� torów 
kolejowych w kierunku na Kołobrzeg, do ulicy Bugno”. W ten sposób obj�liby�my ten obszar bez wymieniania 
poszczególnych ulic. Tak� poprawk� wnosi Komisja i rekomenduje Radzie przyj�cie tej uchwały z t� 
poprawk�. 
 
Krystyna Rzepkowska  - pkt. 21 – umieszczanie plakatów, ogłosze� itd.  - tylko na urz�dzeniach do tego 
przeznaczonych. Wracaj�c do zarz�dzenia Burmistrza Miasta Nr 64/06 w sprawie powierzenia dla ZB OSiR 
utrzymania słupów i tablic ogłoszeniowych, to OSiR pobiera z tego tytułu opłaty. Najmniejsze ogłoszenie 
kosztuje 2 zł, trzeba pojecha� do zakładu, zapłaci� i wtedy dopiero przez tydzie� czasu mo�e ono wisie� na 
słupie. Do tej pory ka�dy mógł na tym wyznaczonym miejscu umieszcza� swoje ogłoszenie bezpłatnie, w tej 
chwili wprowadza si� opłaty. Szeroko omawiali�my spraw� podatku od psów, chcieli�my z tego podatku zej��, 
bo pracownicy maj� du�o dodatkowych zada� przez to. Jak si� maj� koszty ponoszone przez OSiR? 50 zł od 
nekrologu, wiadomo, �e zapłaci mieszkaniec za to. Czy rzeczywi�cie musimy pobiera� opłat�, czy nie mo�e to 
by� bezpłatne jak do tej pory? 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM  - zapis ten nie budzi w�tpliwo�ci. Pani poruszyła inn� spraw�, która nie jest 
zwi�zana z tym punktem. 
 
Krystyna Rzepkowska  - chc� aby było to poruszone w tym punkcie, ponadto nie jest to zgodne ze statutem 
OSiR. Nie jest to zadanie OSiR, to nie sport ani rekreacja. 
 
Jerzy Hardie-Douglas  - sprawa pobierania opłat lub kto ma si� tym zajmowa� nale�y do kompetencji 
Burmistrza, a nie Rady. Przy pytaniach Radnych ch�tnie odpowiem na Pani pytanie. Nieprawdziwe zdanie 
Pani powiedziała, �e  b�dziemy jako mieszka�cy obci��eni opłat� za nekrologi. 
 
Krystyna Rzepkowska  - wiem, �e Pana Burmistrza nie przekonam, ale tworzy si� monopol, bo mieszkaniec 
nie ma mo�liwo�ci umie�ci� gdzie indziej tego plakatu, tylko na tym słupie i musi ponie�� z tego tytułu opłaty. 
 
Roman Toboła  - ciesz� si�, �e ten regulamin przygotowano, �e szereg moich uwag uwzgl�dniono. 
S� literówki, w § 11 – jednostki s� „zobowi�zane”, a nie zobowi�zani i „oczyszczalni” tam brakuje litery. To na 
marginesie, bo mam dwie w�tpliwo�ci: w rozdziale VII, w § 16 w pkt. 6 – ja my�l�, �e nale�y doda� „w czasie 
przebywania psa w miejscach publicznych”. 
§ 24 – chów goł�bi pkt. 5 „i obiektów kultu religijnego”, je�eli ksi�dz na terenie swojej parafii b�dzie hodował 
goł�bie, czy b�dziemy dla niego tworzyli osobne prawo, bo z tego co si� orientuj� w Szczecinku na jednej 
z parafii s� goł�bie.  
 
Józef Słupek  - chciałem zwróci� uwag� na rozdział IV § 9 ust. 1 – podaje si�, �e odpady z pojemników 
powinny by� usuwane okresowo z cz�stotliwo�ci� nie mniejsz� ni� raz na dwa tygodnie. My�l�, �e to pewna 
przesada, skoro mamy w sposób bardziej selektywny zbiera� te odpady, to tych nieczysto�ci b�dzie coraz 
mniej. Po drugie, w zale�no�ci ile na danej posesji mieszka osób, to ilo�� tych nieczysto�ci b�dzie ró�na. Czy 
okre�laj�c cz�stotliwo�� nie dajemy argumentów dla tych firm, które b�d� zajmowały si� odpłatnie tymi 
usługami, �eby miały prawo nalicza� za usług� niezale�nie w jakim stopniu b�d� wykonywały te usługi. Mój 
wniosek nast�puj�cy, �eby ko�cówk� t�  dot. cz�stotliwo�ci wykre�li�. 
W pkt.7 tego samego paragrafu zapisane, �e usuwanie odpadów z cmentarza zgodnie z potrzeb� odbywa si� 
nie rzadziej ni� raz na dwa tygodnie. Wiemy jaka jest sytuacja w okresie �wi�t, to te pojemniki s� zapełniane 
i powinny by� opró�niane kilka razy dziennie. Ta ko�cówka zdania nie jest potrzebna, o tym powinni 
decydowa� ci co  tym si� zajmuj�. 
Psy – a kiedy mo�na okre�li�, �e to rasa agresywna czy nie? Dla urz�dników to jasne, a dla ludzi, którzy 
poruszaj� si� po parku to nie jest jednoznaczne. Ludzie maj� prawo si� obawia� jak widz� psa bez kaga�ca. 
Tworzymy prawo niepełne, liberalne. 
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Jerzy Hardie-Douglas  - chciałbym broni� tego zapisu, �e raz na dwa tygodnie wywo�enie odpadów 
z pojemników. To, �e nasze parki, laski miejskie s� za�miecane wynika z tego, �e takiego zapisu nie ma. 
Ludzie niektórzy zgłaszaj� potrzeb� wywozu �mieci raz na pół roku, a wywo�� je i wyrzucaj� w miejsca do 
tego nie przeznaczone. Uwa�am, �e to konieczny zapis. Nie selekcjonujemy na odpady organiczne, a przez 
okres dłu�szy ni� dwa tygodnie, to one tam gnij�. Inicjatyw� mieszka�com nie mo�emy zostawia�. Cmentarz - 
zapis logiczny, �e w miar� potrzeb, ale nie rzadziej... Jak trzeba b�dzie trzy razy dziennie wywozi�, to tak 
b�dzie. 
Psy rasowe, obronne, agresywne, to okre�laj� odr�bne przepisy, jest wykaz psów uwa�anych za agresywne, 
dlatego w regulaminie tego nie powtarzamy. 
Nie zapisujemy, �e wszystkie psy musz� chodzi� w kaga�cach. Wła�ciciel ponosi odpowiedzialno�� za psa, 
który nie jest na li�cie psów gro�nych. 
 
Anna Mista  -  chc� przypomnie�, �e w poprzednim regulaminie, który nadal obowi�zuje był nast�puj�cy 
zapis  - odczytała. Było to jeszcze bardziej uszczegółowione. Z obecnego regulaminu wida�, �e my to 
liberalizujemy, natomiast nie wszyscy zdaj� sobie spraw�, �e ustawa o utrzymywaniu czysto�ci, o odpadach, 
dopuszcza dokonywanie kontroli gospodarstw domowych, wszystkich tych co produkuj� odpady. Je�eli my 
uchwalimy taki regulamin, gdzie nie b�dzie tego zapisu, to nie b�dziemy mieli argumentu, �eby skontrolowa� 
wła�ciciela. Teraz wła�ciciel musi pokaza� dokumenty kto od niego odpady odbiera, �e ma to opłacone. 
Temat goł�bi, to przepisy przytoczone z poprzedniego regulaminu. 
 
Teresa Machnik  - je�eli s� odpadki organiczne, to jest tzw. nawóz dobrego gospodarza, gdzie gromadzone 
s� wszystkie odpadki. 
 
Józef Słupek  - Pan Burmistrz nie odpowiedział jak b�d� egzekwowa� umowy przewo�nicy. Nie jest tak, �e  
wszyscy wyrzucaj� odpadki organiczne do pojemników, tworzy si� z tego kompost. To chodzi o zasady, �e 
tworzymy warunki do tego, �e firmy nie b�d� wykonywały czynno�ci a b�d� miały prawo do pobierania opłat. 
Podobnie jak kominiarze kiedy�. To lobowanie na rzecz pewnych podmiotów. 
 
Wiesław Suchowiejko  - prawo powinno by� jasne dla adresatów i dla wykonawców. Psy uznawane na 
podstawie odr�bnych przepisów za ras� agresywn�, po przecinku mamy „lub w inny sposób zagra�aj�ce 
otoczeniu”. Kto ma okre�la� co znaczy „w inny sposób zagra�aj�cy otoczeniu”? Nie mam dobrego pomysłu co 
z tym zrobi�.   
 
Jerzy Hardie-Douglas  - identyfikuj� si� z tym projektem uchwały, bardzo szczegółowo analizowałem te 
zapisy. Mnie si� wydaje, �e wszystkie pozostałe psy, które nie s� na li�cie agresywnych psów, to inicjatyw� 
nale�y odda� mieszka�com. Ten zapis powoduje, �e mamy prawo egzekwowa� od wła�ciciela, który 
prowadzi psa bez kaga�ca a ten pies kogo� ugryzie, to nie b�dzie mógł si� tłumaczy�, �e on nie wiedział. To 
ten przypadek, �e z innego powodu ten pies jest niebezpieczny. 
 
Roman Toboła  - b�d� upierał si�, aby w § 16 w tym punkcie zrobi� zapis, �e „w czasie przebywania psa 
w miejscach u�ytku publicznego”. Mam pytanie, je�eli ja dzisiaj zgłosz�, i� domniemam, �e pies np. Radnego 
Brynkiewicza nie ma obro�y i kaga�ca, czy stra�nik Stra�y Miejskiej b�dzie mógł to sprawdzi�, bo zgodnie 
z takim zapisem taki b�dzie miał obowi�zek. 
 
Jerzy Hardie-Douglas  - tutaj idziemy w typowy przykład ad absurdum, dlatego �e odr�bne przepisy reguluj� 
to, �e stra�nik nie mo�e wej�� na teren prywatnej posesji, trzeba mie� nakaz Prokuratora, �eby tam wej��. 
 
Anna Mista  - Panie Radny,  § 16 ust. 1 pkt. 6 mówi o wyposa�eniu psa w obro�� i kaganiec, to co Pan 
przytacza nale�y czyta� z pozostałymi punktami, np. w ust. 3 mamy to wyja�nione, w § 4 , ten wymóg dotyczy 
wyprowadzania psa na  tereny u�ytku publicznego. 
 
Janusz Rautszko  - wydaje mi si�, �e ten zapis jest logiczny, je�li Pan Radny nie wycofa si� z tego pomysłu, 
to przegłosujemy to. 
 
Jacek Brynkiewicz  - informuj�, �e mój pies posiada smycz i kaganiec. 
 
Józef Słupek  - ja wycofuj� swoj� propozycj�, je�li chodzi o cmentarze. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM  - przyst�pujemy do głosowania poprawek zgłoszonych do projektu uchwały. 
I-sza poprawka zgłoszona przez Przewodnicz�cego Komisji Prawa Radnego Bratkowskiego, aby w rozdziale 
VII § 18 wykre�li� nazwy ulic a doda� „wzdłu� torów kolejowych w kierunku Kołobrzegu do ul. Bugno”. 
Kto jest za przyj�ciem tej poprawki? 
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W głosowaniu jawnym jednogło�nie – Rada przyj�ła poprawk� jw. do projektu uchwały. 
 
II-ga poprawka Radnego Słupka –  w rozdziale IV § 9 - zamiast zapisu „raz na dwa tygodnie” zapis 
„w terminach uzgodnionych z przedsi�biorstwem przewozowym, w miar� potrzeb”. 
Kto jest za wprowadzeniem tej poprawki? 
W głosowaniu jawnym oddano głosów: 
za – 3 
przeciw – 12 
wstrzymało si� od głosu - 3 
W wyniku głosowania jw. poprawka nie uwzgl�dniona. 
 
III-cia poprawka zgłoszona przez Radnego Toboł� dot. § 16 ust. 6 – doda� zapis „w czasie przebywania 
w miejscach publicznych” 
Kto jest za t� poprawk�? 
W głosowaniu jawnym oddano głosów: 
za – 1 
przeciw – 15 
wstrzymało si� od głosu – 4 
Poprawka nie uwzgl�dniona. 
 
Nast�pna sprawa dotyczyła hodowli goł�bi - § 24 ust.5 pkt. 5. 
 
Janusz Rautszko  - proponuj� rozwi�zanie nast�puj�ce. Ten zapis traktuje z trosk� obiekty kultu religijnego 
i tak nale�y do niego podej��, dlatego do istniej�cego zapisu doda� „chyba, �e za zgod� wła�ciciela tego 
obiektu”. 
 
Czesław Podkowiak  - z formalnego punktu widzenia mo�na doda� „chyba, �e władaj�cy obiektem wyrazi na 
to zgod�”. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM  - poddaj� pod głosowanie nast�puj�c� poprawk� – w § 24 ust. 5 pkt. 5 otrzymuje 
brzmienie „obiektów o charakterze kultu religijnego, chyba, �e władaj�cy obiektem wyrazi na to zgod�”. Kto 
jest za przyj�ciem? 
W głosowaniu jawnym jednogło�nie – Rada przyj�ła poprawk� jw. do projektu uchwały.  
 
Poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czysto�ci i porz�dku na terenie 
Miasta Szczecinek wraz z przyj�tymi dwoma poprawkami. 
Kto jest za podj�ciem uchwały w sprawie jw.? 
 
W głosowaniu jawnym oddano głosów: 
za – 20 
przeciw – nie było 
wstrzymał si� od głosu – 1 
 
Wi�kszo�ci� głosów – Rada podj�ła uchwał� w sprawie regulaminu utrzymania czysto�ci i porz�dku na 
terenie Miasta Szczecinek. 
 
   /uchwała Nr XXXIX/361/06- w zał�czeniu/ 
 
 
ad. pkt. 7 – Uchwała w sprawie zamiaru reorganizacji Miejskiego Zakładu Doskonalenia Nauczycieli Obsługi 
Szkół i Przedszkoli w Szczecinku. 
 
Andrzej Bratkowski  - projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji, po przedstawieniu racji wszystkich 
stron, głosami – 3  „za”, 1 – „przeciw”, 2 - „wstrzymuj�cych si�” Komisja rekomenduje przyj�cie projektu 
uchwały przez Rad�. 
 
Wiesław Suchowiejko  - równie� Komisja Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki RM zajmowała si� tym 
projektem uchwały. Po dyskusji, w głosowaniu - 5 głosów „za” i 2-ch wstrzymuj�cych si� -projekt uzyskał 
pozytywn� opini� Komisji i rekomenduj� projekt Wysokiej Radzie do uchwalenia. 
 
Teresa Machnik  - analizowałam materiały, które przedstawiła na Komisji Pani Pełnomocnik, Burmistrz oraz 
materiały dotycz�ce likwidacji MZDNOSiP czy przekształcenia. S� one w du�ym stopniu sfałszowane 
i spreparowane. Nie przedstawiaj� prawdziwych faktów. Informacje o pracy doradców metodycznych i ich 
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dokumentacji s� tendencyjne i mijaj� si� z prawd�. Chodzi o to, aby o takie dostarczone nam materiały, Radni 
mogli uchwali� praktycznie likwidacj� tego zakładu. Doradcy metodyczni, pracuj�c w zakładzie na pół etatu, 
organizowali ró�nego rodzaju szkolenia dla nauczycieli, dla ponad 3.000. Co rocznie organizowali targi 
edukacyjne z udziałem nie tylko ró�nych wydawnictw szkolnych, pedagogicznych, ale odbywały si� równie� 
prezentacje naszych szkół szczecineckich. Byli do dyspozycji nauczycieli nie tylko w czasie pełnienia 
dy�urów. Burmistrz mówił na pocz�tku o likwidacji Zakładu, ale nie mówił od pocz�tku o likwidacji doradców 
metodycznych. Do awansu zawodowego nauczyciel potrzebuje m.in. równie� publikacji artykułów nt. swojej 
pracy. Biuletyn O�wiatowy, który wydawano w Szczecinku spełniał takie zadanie. Nauczyciele dzielili si� 
swoimi do�wiadczeniami, osi�gni�ciami a kontakt metodyków z innymi wydawnictwami o zasi�gu 
ogólnokrajowym umo�liwiał szersz� publikacj�, nie mówi�c o tym, �e to była forma promocji naszego miasta. 
Jest bardzo du�o takich publikacji w biuletynach, poradnikach itd. Usługi doradców w naszym mie�cie s� 
bezpłatne, a chce si� je zlikwidowa�. Dlaczego?, dlatego poniewa� kole�anka Pana Burmistrza, któr� powołał 
na stanowisko Pełnomocnika Zakładu prowadzi prywatn� firm�, która zajmuje si� doskonaleniem zawodowym 
nauczycieli. To dlatego trzeba zlikwidowa� konkurencj�. Usługi w tej firmie s� odpłatne, a Pani ta 
przygotowuj�c do awansu zawodowego nauczyciela, musz� powiedzie�, �e cz�sto zasiadała w tej komisji, 
która decydowała o przyznaniu awansu nauczycielowi. Pytanie; kto pokryje te koszty nauczycielom, bo b�d� 
oni zmuszeni dokształca� si� w firmie Pani Pełnomocnik albo poza Szczecinkiem? To b�d� koszty po�rednie i 
bezpo�rednie, bo nauczyciel chc�c skorzysta�, jak sugerował Pan Burmistrz na Komisji z Koszalina, to b�dzie 
musiał wzi�� delegacj�, koszty s�. B�d� musieli opu�ci� miejsca pracy, zast�pstwa nauczycieli te� trzeba 
dokona�. To nie b�d� wcale małe koszty. Ja uwa�am, �e jest to działanie troszeczk� o zabarwieniu 
korupcyjnym. Musz� nadmieni�, �e miejscowo�� mniejsza od Szczecinka - Drawsko Pomorskie przymierza 
si� do otwarcia w tym roku zakładu doskonalenia nauczycieli. Jest wiele rozbie�no�ci w tym co nam 
przedstawiono. Przyj�cie dzisiaj uchwały bez rzetelnego rozpatrzenia, jakby okre�laj�c, „widzimisi�” Pana 
Burmistrza, b�dzie poparciem wła�nie takiego działania, dlatego składam formalny wniosek o wycofanie 
niniejszego projektu uchwały i przekazanie do wnikliwego rozpatrzenia np. dla Komisji Rewizyjnej RM. 
 
Wiesław Drewnowski  - czytałem uzasadnienie zwi�zane z oszcz�dno�ciami kosztów MZDNOSiP i powiem 
szczerze, �e w 70% s� to działania, które mo�na spowodowa� bez odcinania czynnika zwi�zanego 
z doskonaleniem nauczycieli, bo cały koszt podany to 128.000 zł. Potrzeba posiadania metodyków to Radna 
Machnik przedstawiła, bo wiele lat miała do czynienia z MZDNOSiP. My�l�, �e te przesuni�cia w etatach, 
które mog� da� 200.000 zł oszcz�dno�ci nale�y do kompetencji zarz�dzaj�cych, do Burmistrza Miasta, który 
mo�e wprowadzi� wszelkie oszcz�dno�ci wykazane. Je�eli odcina si� co� co dobrze działa, a ma si� zarzuty 
do innych działa�, to s� sprawy organizacyjne, które wewn�trznie w jednostce si� usuwa, �eby to usprawni�. 
Jak to faktycznie działało, my�l� �e b�dziemy mieli o tym informacj� na sesji dlaczego dyrektor Pawelski 
odszedł i mamy nadziej�, �e to co dobrze działało nie b�dzie podstaw� do oszcz�dno�ci w tym zakładzie. 
 
Bogdan Bereszy�ski  - swoje w�tpliwo�ci na Komisji Edukacji zgłosiłem, bo powiem, �e zostałem 
zaskoczony tymi informacjami. Otrzymałem cz��ciow� odpowied�. Je�eli to mo�liwe, zwracam si� do 
Kierownika Referatu Kontroli i tu na tej sesji o przedstawienie nam protokołu z przeprowadzonej kontroli 
w ubiegłym roku, czy wykazał ju� wtedy nieprawidłowo�ci, je�eli wykazał, to czy były zalecenia pokontrolne 
i czy one zostały usuni�te. Z tego co wiem, to one nie były usuwane. Czy te niedoci�gni�cia nie były 
wcze�niej przez Referat Kontroli zauwa�one? 
 
Roman Toboła  - dla mnie sprawa jest tak oczywista i na posiedzeniu Komisji Edukacji swoje racje 
przestawiłem. Je�eli uchwały dotycz� spraw zwi�zanymi z lud�mi, to staram si� rozmawia� ze �rodowiskiem, 
z tymi co maj� na co dzie� z tymi sprawami do czynienia. Na temat relacji zakładu  
a dyrektorami szkół, nauczycielami od dawna ju� dyskutowałem i po przedstawieniu ci��kich argumentów 
Radnej Machnik, o�wiadczam, �e wszyscy dyrektorzy szkół, wszyscy nauczyciele oczekuj� reorganizacji tego 
zakładu i apeluj�, aby�my posłuchali ich głosu w tej sprawie. 
 
Ryszard Kabat  - co prawda nie jestem specjalist� od o�wiaty ale przestrzegałbym Radnych, aby nie 
podejmowali decyzji pochopnie. Wydaje mi si�, �e najbardziej racjonalnym pogl�dem byłoby – oddzieli� 
ocen� pracy zakładu od potrzeby jego istnienia. Jeszcze raz podkre�lam, nie jestem specjalist� i nie wiem na 
ile ten zakład nauczyciele oceniaj� negatywnie czy pozytywnie. Moi rozmówcy i ja uwa�am, �e taki zakład 
funkcjonowa� powinien, a kwestia organizacji pracy, zatrudnienia pracowników z odpowiednim 
wykształceniem, jest dla mnie bezsporna. Jeszcze raz podkre�lam, �e taki zakład funkcjonowa� powinien. 
 
Andrzej Bratkowski  - chciałbym broni� projektu tej uchwały; otó� dyskutujemy o wyra�eniu zgody na 
reorganizacj�, nie likwidacj�. Ten zakład pozostaje, zmieniaj� si� tylko jego funkcje. Ja przypominam 
dyskusje bud�etowe, kiedy była mowa o wielko�ci bud�etu przeznaczanego na funkcjonowanie tego zakładu, 
zawsze podnoszone były kwestie, �e jest tam za du�o ludzi i jest za drogi, �e te �rodki mo�na byłoby umie�ci� 
w o�wiacie inaczej. Trudno zgodzi� si� z rzuconym publicznie przez Radn� Machnik pod adresem Pana 
Burmistrza zarzutu korupcji. To trzeba uzasadni�. Chc� przypomnie�, �e Pani tam przez cztery lata była 
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wicedyrektorem, na stanowisku specjalnie stworzonym przez Burmistrza Goli�skiego, po to, �eby zapewni� 
sobie Pani głos w Radzie. My�l�, �e jak dyskutujemy o wszystkim, to i o tym mo�emy sobie powiedzie�. 
 
Wiesław Suchowiejko  -  przyznam, �e z du�ym zaskoczeniem wysłuchałem głosu kole�anki Radnej 
Machnik, szczególnie chodzi o stwierdzenia w których padły oskar�enia spreparowania materiałów. My�l�, �e 
Pani Radna ma w tej sprawie co� wi�cej do powiedzenia ni� tylko te oskar�enia, bo Komisja wydaj�c opini� 
miała dost�pne tylko te dane. Padło te� stwierdzenie, �e Pani Pełnomocnik ma firm� prywatn�, nic w tym 
złego, nawet gdyby konkurowała z zakładem. Pani Radna stwierdza, �e na pewno tak b�dzie, ciekaw jestem 
na jakiej podstawie Pani Radna twierdzi, �e Pani Pełnomocnik b�dzie dalej robi� to co robiła. S�dz�, �e te 
oskar�enia troszeczk� na wyrost s� przedwczesne, to �e ma firm� to bezsporne, to, �e �wiadczyła usługi te� 
bezsporne, czy ten stan b�dzie to zobaczymy. Prosz� nie mówi� co b�dzie dalej, je�li ten stan si� nie 
wydarzył. 
 
Ryszard Kabat  - ad vocem wyst�pienia Radnego Bratkowskiego; z tego co przypominam w jednym 
z wywiadów Pan Burmistrz do�� jednoznacznie powiedział, �e po reorganizacji zastanawia si� nad 
utworzeniem referatu o�wiaty  i wychowania w Urz�dzie Miasta. Czy ten referat naprawd� b�dzie bezpłatny? 
 
Jerzy Hardie-Douglas  - bardzo ciekawy obrót tej dyskusji a wypowied� Radnej Machnik kuriozalna. 
Chciałbym uwiarygodni� to co powiedział Pan Radny Bratkowski. Pani Radna była swego czasu 
Wicedyrektorem, dostała to stanowisko, aby zdoby�  Pani poparcie. Taka jest prawda. Wszyscy Radni, którzy 
wtedy byli, doskonale o tym wiedz�. Jest Pani ostatni� osob�, która mo�e wygłasza� tego typu „fiki miki”. To 
co Pani mówi, to jest po prostu bezczelne. Ja zastanowi� si� czy nie pozwa� Pani do S�du. Nie mo�e Pani 
tak sobie rzuca� oskar�e� i mówi�, �e jest manipulacja, �e spreparowane dane, �e ma to wyd�wi�k 
korupcyjny. To s� bzdury, doskonale Pani wie, �e opowiada Pani publicznie rzeczy, które s� nieprawdziwe. 
Chciałbym odpowiedzie� na powa�ne stwierdzenia, które padły na tej sali. Radnemu Kabatowi; rzeczywi�cie 
mówiłem to w kampanii, mówiłem po wyborach, liczyłem si� z likwidacj� zakładu, z inn� form� organizacyjn� 
zakładu, i �eby dowiedzie� si� jakie jest stanowisko dyrektorów, poprosiłem  na spotkanie, �eby wypowiedzieli 
si� na ten temat. Chodziło m.in. czy maj� zosta� w zakładzie ksi�gowe czy nie. Je�li chodzi o dyrektorów, to 
w zdecydowanej wi�kszo�ci, prosili aby zostawi� obsług� ksi�gow� w zakładzie. poniewa� był to 
najpowa�niejszy przyczynek do tego, �eby stwierdzi� czy powinien to by� referat, zakład bud�etowy. 
Doszli�my do wniosku, �e je�eli ma zosta� ksi�gowo��, to niech zostanie taka organizacyjna struktura jak do 
tej pory, z wył�czeniem metodyków. B�dzie tak, �e cztery szkoły b�d� obsługiwane przez jednego 
ksi�gowego, natomiast ka�da szkoła, w przeciwie�stwie do tego co było do tej pory, b�dzie wiedziała kto 
fizycznie j� obsługuje od strony ksi�gowej. Je�eli chodzi o metodyków, to chc� powiedzie�, �e Pa�stwo 
„rozdzieracie szaty”, nikt nie powiedział ilu tych metodyków tam pracowało. Było ich czterech: od religii, 
matematyki, od j�zyka polskiego, od nauczania zintegrowanego. Jest to ułamek tego co powinny obsługiwa� 
tego typu zakłady kształcenia. Jest bezzasadna dyskusja na ten temat, bo zło�yli oni wypowiedzenia i nie 
pracuj� w tym zakładzie. Nikt nikogo nie przymuszał. Najbardziej logiczne b�dzie je�li nauczyciele b�d� 
korzystali z zakładu, który ma bardzo dobr� opini�. Prosz� pami�ta�, �e wszyscy nauczyciele z tych innych 
przedmiotów korzystaj� z tego zakładu. Nie ma �adnego powodu, �eby utrzymywa� sztuczny twór, bo do 
zakładu dodano te zadania w konkretnym celu. Wtedy konieczne było, �eby stworzy� zakład bud�etowy 
i dlatego dodano na sił� tych metodyków. Dzisiaj zmieniła si� ustawa i mo�na prowadzi� zakład bud�etowy 
bez tego elementu, który jest elementem sztucznym. Z tych czterech metodyków jedna z osób ma bardzo 
dobr� opini� i na pewno ta osoba znajdzie prac�  w zakładzie metodycznym w Koszalinie. Nie ma te� 
przeszkód, aby metodycy z Koszalina przyje�d�ali do Szczecinka. Je�li kto� chce korzysta� z innych 
podmiotów, cho�by z zakładu niepublicznego, prowadzonego przez p. Powałka, to sprawa pewnej oferty, tu 
Burmistrz w �aden sposób nie ingeruje. To s� integralne decyzje nauczycieli i dyrektorów. To co Pani Machnik 
mówiła publicznie, to s� pomówienia. „kole�anka Burmistrza, spreparowane dane, korupcja”, �eby utrwaliło 
si� u mieszka�ców przekonanie, �e maj� do czynienia z zamachem na suwerenno�� pi�knie działaj�cego 
zakładu. Działał on beznadziejnie, to s� dziesi�tki dowodów. Prosiłbym Przewodnicz�cego, �eby oddał głos 
p. Powałce, �eby w kilku zdaniach powiedziała o tym jaki stan tam zastała. A Pa�stwo, którzy mówicie, �e 
dyrektor był �wietny i to działało bardzo dobrze, to chc� powiedzie�, �e zarówno z lewej jak i z prawej strony 
nieoficjalnie przyznawali, �e to była personalna pomyłka, a dzisiaj  ze wzgl�dów politycznych od tego zdania 
si� dystansujecie. 
 
Teresa Machnik  - pracuj�c tam poznałam tych ludzi, którzy s� metodykami i musz� powiedzie�, �e opini�, 
któr� posiadaj� w CEN w Koszalinie i w Wałczu, to naprawd� s� cenieni pracownicy. Nast�powały wymiany, 
nasi wyje�d�ali na ró�nego rodzaju szkolenia, na ró�nego typu szkolenia do innych miejscowo�ci, stamt�d 
przyje�d�ali do nas. Były wymiany tematyczne, a to �e Pan Burmistrz podwa�a moje stwierdzenie, �e 
materiały były spreparowane, to jak inaczej mo�na nazwa� to, je�eli dokumentacja, któr� my otrzymali�my, �e 
brakuje dokumentacji u metodyków. Kiedy zapytałam czy wypełniaj� karty metodycy, to otrzymałam 
odpowied�, �e tak, maj� miesi�czne zestawienia. Tylko w formie opisowej, bo tak wykonywali cały czas, 
a Pani chodziło o tabelki. Nie mo�na zarzuca� niczego tym ludziom, bo s� bardzo obowi�zkowi, wymagaj� od 
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siebie bardzo du�o. Nie mo�na powiedzie� o nich, �e mieli tak� prac�, �e przychodzili tylko i za nic brali 
pieni�dze. To ci��kie oskar�enie tych ludzi. 
 
Jerzy Hardie-Douglas  - kto powiedział, �e ci ludzie za nic brali pieni�dze? 
 
Teresa Machnik  - kazano im zrobi� zestawienie, to wykonali to. Po drugie; chciałam si� dowiedzie� czy na 
naradzie nie padło takie stwierdzenie, �e je�eli do ko�ca dnia nie dostarcz� swojego zwolnienia, 
wypowiedzenia umowy, to maj� tylko pół etatu w szkole? To taka forma szanta�u. 
 
Roman Toboła  - Panie Burmistrzu, poniewa� jestem członkiem Komisji Edukacji, po�wi�ciłem swój czas 
uczestnicz�c w posiedzeniu Komisji i okazuje si�, �e pracowałem na fałszywych danych, zgodnie ze 
stwierdzeniem Pani Radnej. Ja Pana wzywam do wyci�gni�cia konsekwencji, albo wobec pracownika, który 
produkował te dokumenty albo wobec osoby, które stwierdza, �e te dokumenty s� fałszywe. Ja nie wiem czy 
pracowałem na fałszywych danych czy na prawdziwych danych. Natomiast, je�eli chodzi o metodyków, nikt 
nie powiedział, �e to �li metodycy. Ja przedstawi� jak wygl�dała sytuacja w szkołach je�li chodzi 
o dokształcanie. 128.000 zł kosztowali ci metodycy rocznie, je�li te pieni�dze zostałyby przeznaczone do 
szkół, to �rednio ka�da szkoła otrzymałaby 21.000 zł na dokształcanie nauczycieli. Rozdysponowane 
odpowiednio przez dyrektora na dokształcanie, to raj dla nauczycieli. Cz�sto nie mo�na było pojecha� na 
konferencje, bo nie było pieni�dzy. Skoro s� doskonali, to oni mog� zawrze� umow� z innymi zakładami 
i �wiadczy� usługi na terenie miasta. Bardzo ch�tnie b�dziemy uczestniczyli w szkoleniu metodyków 
z Wałcza, Koszalina a tak�e ze Szczecinka. 
 
Jacek Brynkiewicz  - znowu spraw�, tak jak w przypadku gimnazjum tak i w stosunku do MZDNOSiP, 
podnosimy bez akceptacji nauczycieli. Akceptacja dyrektorów jest. Tym osobom, które  chc� reorganizacji 
zakładu, proponuj� zrobi� konsultacje z nauczycielami, czy faktycznie zakład ten jest potrzebny dla 
nauczycieli, czy nie. Oni s� najbardziej zainteresowani, bo my podejmujemy decyzj� za nauczycieli. Ja jestem 
za reorganizacj� MZDNOSiP, ale my�l� �e potwierdzaj�cym b�dzie głos nauczycieli. Wtedy Pa�stwo 
b�dziecie mieli obraz. 
 
Jerzy Hardie-Douglas  - takim głosem nauczycieli s� zwi�zki zawodowe. Ja dwukrotnie spotykałem si� 
z ZNP, reprezentatywn� grup� nauczycieli, reprezentowali wszystkie szkoły i musz� powiedzie�, �e 
stanowisko było jednoznaczne, �e to działalno�� pozorowana, �e te pieni�dze lepiej mo�na b�dzie wyda� je�li 
przeznaczy si� na dokształcanie w szkołach i da si� wolny wybór nauczycielom i dyrektorom je�li chodzi 
o sposób poprawiania swojego wykształcenia. To było konsultowane ze zwi�zkami zawodowymi. 
 
Andrzej Jaszczur  - ja my�l�, �e dyskusja, aczkolwiek bardzo potrzebna, niekoniecznie mo�e na ten moment 
i na ten czas. Aby zadowoli� wszystkich powiem, �e nie ma potrzeby podejmowania uchwały, której projekt 
mamy przedło�ony. �eby dokona� reorganizacji w MZDNOSiP, bo czy informacja, �e ksi�gowa mo�e 
poinformowa� o stanie �rodków dan� szkoł�, czy to wymaga podj�cia uchwały? Czy archiwizacja danych, czy 
nierówno ponumerowanych segregatorów, czy  wymaga uchwały Rady Miasta? Czy zwolnienie ksi�gowego, 
sprz�taczki, zwolnienie kogokolwiek wymaga uchwały Rady? Tych wszystkich zmian, które zamierza 
przeprowadzi� Pan Burmistrz z osobami, które do tego zostan� zatrudnione, to mo�na zrobi� w oparciu o stan 
prawny jaki istnieje. Odr�bn� spraw� jest to czy zakład funkcjonował dobrze, czy �le. Jedni b�d� ocenia�, �e 
bardzo dobrze, inni �e bardzo �le. Faktem jest to, �e takie zakłady powstaj�. Nie chc� wypowiada� si� czy 
nauczyciele powinni dokształca� si� w Szczecinku czy w Koszalinie. To odr�bny temat, ale nie ł�czmy 
reorganizacji z funkcjonowaniem MZDNOSiP. Reorganizacji mo�emy dokonywa� w obecnym stanie prawnym 
i podejmowanie uchwały w tym celu jest absolutnie zb�dne. Dodam, �e je�li Panu Burmistrzowi przyjdzie 
nagle pomysł wprowadzenia metodyków, prowadzenia szkole�, to ma statut pod r�k�. 
 
Anna Kozioł  -  uczestnicz�c w posiedzeniu Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki, na którym był Pan 
Burmistrz Douglas i Pan Burmistrz Chrzanowski, Pani Pełnomocnik Powałka czułam si� uwiedziona t� 
argumentacj� i byłabym skłonna głosowa� za przyj�ciem tej uchwały. Pó�niej kiedy sprawdzałam te zarzuty, 
ten niemal katastroficzny obraz MZDNOSiP, okazało si�, �e nie wszystkie informacje si� zgadzaj�. Równie� 
sprawdziła si� informacja o której Radna Machnik dzisiaj powiedziała, �e w MZDNOSiP konsultacje 
prowadzone s� nieodpłatnie, szczególnie dla nauczycieli, którzy zdobywaj� kolejne stopnie awansu 
zawodowego, natomiast Pani Pełnomocnik robi takie usługi odpłatnie. Ja nie mam o to pretensji, bo ka�dy 
mo�e prowadzi� tak� działalno�� jak� chce, ale widz� konflikt interesu, bo likwidujemy mo�liwo�� 
nieodpłatnego dokształcania dla nauczycieli a pozostaje tylko mo�liwo�� odpłatna. Czuj� si� manipulowana. 
Trzeba bardzo wa�y� słowa, straszy Pan S�dem, ale ja powiem, �e czuj� si� manipulowana tymi 
informacjami i byłabym za tym co powiedział Radny Jaszczur. Powiedział o tym te� Pan Burmistrz na 
pocz�tku posiedzenia Komisji Edukacji. Zacz�ł Pan od tego, �e takie zmiany organizacyjne mo�e Pan 
przeprowadzi� sam i powiedział Pan, �e s� w�tpliwo�ci prawników, ale s� tacy, którzy mówi�, �e takie zmiany 
mo�e Pan przeprowadzi� Z tego co zrozumiałam, chce Pan był człowiekiem otwartym i chce skonsultowa� to 
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z Radnymi i dlatego zdecydował si� Pan przedło�y� ten projekt Radzie. Je�eli widzi Pan potrzeb� takiej 
reorganizacji zakładu, to chciałabym, �eby zrobił Pan to na własny rachunek i pod tym si� podpisał. Ja nie 
chciałabym przykłada� do tego r�ki. Jednocze�nie chc� powiedzie�, �e jestem za pewn� reorganizacj� by� 
mo�e, nie upieram si�, �e działalno�� poprzedniego dyrektora była wspaniała, natomiast mo�na to zrobi� bez 
uchwały Rady Miasta. Je�li Burmistrz ma takie kompetencje takie mo�liwo�ci to mo�e Pan to zrobi�. 
 
Roman Toboła  -  ad vocem; skoro ma Pani Radna informacje inne ni� te, które przedstawiono nam 
w dokumencie, to bardzo bym prosił konkretnie nam poda�. Powiem szczerze, �e zaczynam mie� 
w�tpliwo�ci, skoro autorytatywnie zaczynaj� si� wypowiada� osoby, �e maj� inne informacje, to oczekuj� na 
konkrety. My�l�, �e Pan Radca wypowie si�, ale dlaczego my mamy ba� si� odpowiedzialno�ci. To 
odpowiedzialno�� za władz�, to wła�nie ten moment. Nie Burmistrz, tylko my. Je�li chodzi o nieodpłatnie 
doskonalenie nauczycieli, to jest manipulacja, bo 128.000 zł rocznie kosztuj� metodycy nasze miasto. Te 
pieni�dze przekazane do szkół daj� mo�liwo�� kształcenia nauczycieli nieodpłatnie w takich miejscach, 
w takich kierunku jaki oni sobie wyznacz�. 
 
Anna Kozioł  - takich informacji sprzecznych czy niepokoj�cych jest sporo, ale nie mog� swoich informatorów 
wymieni� tutaj, poniewa� s� to osoby podległe Burmistrzowi. W kontaktach prywatnych mówi� co my�l� 
naprawd�. W prowizorium bud�etowym MZDNOSiP na 2007 r. nakład �rodków b�dzie pomniejszony, 
poniewa� nie b�dzie doskonalenia nauczycieli, równie� obsada b�dzie mniejsza o cztery osoby, 
a proponowane wynagrodzenie dla przyszłego dyrektora, ja domniemam, �e b�dzie nim Pani Powałka, b�dzie 
wy�sze ni� to, które otrzymywał Pan Pawelski. Wi�c gdzie oszcz�dno�ci? Nie wiem dokładnie ile zarabiał Pan 
Pawelski, ale ta suma, która jest w prowizorium jest wi�ksza. B�dzie mniej osób zatrudnionych w tym 
zakładzie, wi�c dla mnie jest to sprawa kontrowersyjna. 
 
Wiesław Suchowiejko  -  cz��ciowo, to co chciałem powiedzie� powiedział ju� Radny Toboła. Rzeczywi�cie 
doskonalenia nauczycieli mog� by� wykonywane nadal nieodpłatnie. Oczywi�cie koszty kto� ponosi, b�dzie 
ponosiła je szkoła, je�li �rodki przekazane zostan� do szkół. 
Pan Radny Jaszczur powiedział, �e nic si� nie zmienia, �e uchwała nie jest konieczna, �e pozostawia si� pole 
manewru je�li kto� zechce tych metodyków zatrudni�. Zmienia si� co�, bo obowi�zkiem ustawowym jest 
obowi�zek dokonywania jako�ci mierzenia pracy przez placówki doskonalenia nauczycieli. Je�eli metodycy 
odeszli, nie ma doskonalenia ale obowi�zek mierzenia pracy pozostanie. Statut to nakazuje i sam status 
placówki doskonalenia. Podejmuj�c t� uchwał� zdj�liby�my z zakładu ten obowi�zek a tak zakład z tym 
obowi�zkiem pozostaje i nie ma kto tego obowi�zku wypełnia�. O ile wiem nie było wykonywane, a je�li to 
w sposób pozostawiaj�cy wiele do �yczenia. 
 
Czesław Podkowiak  - dlaczego ten projekt uchwały znalazł si� w porz�dku obrad sesji?  
W momencie kiedy podj�łem czy i w jaki sposób nale�y dokona� reorganizacji, maj�c na uwadze, �e mamy 
do czynienia z publicznym zakładem doskonalenia zawodowego nauczycieli, to wykonałem telefon do 
Kuratorium O�wiaty w Szczecinie i rozmawiałem z osob�, która zajmuje si� tym bezpo�rednio i w jej ocenie, 
cho� to z przepisów nie wynika, jednak taka uchwała o reorganizacji powinna by� poprzedzona uchwał� 
o zamiarze i �eby była to uchwała Rady Miasta. 
Rozmawiałem te� z Biurem Prawnym UW, zdania były podzielone, tam nie było jednoznacznego stanowiska. 
Jak si�gn�łem do internetu to s� uchwały miast gdzie takie stanowisko o zamiarze jest podejmowane przez 
Rady Miast, m.in. Rada Miasta Włocławka. Maj�c to na uwadze zasugerowałem Panu Burmistrzowi, 
w sytuacji kiedy z orzecze� NSA wynika, �e tak� decyzj�, tj. wyst�pienie do Kuratora z informacj� o zamiarze 
reorganizacji, polegaj�cej na likwidacji metodyki, wymaga opinii Kuratora, jako akt wewn�trzny nie 
przes�dzaj�cy o reorganizacji, �e mo�e wyst�pi� Pan Burmistrz. Maj�c jednak na uwadze pewne w�tpliwo�ci 
zasugerowałem, �eby projekt takiej uchwały został wniesiony przez Pana Burmistrza na dzisiejsz� sesj�. Tak 
naprawd� to na nast�pnej sesji b�dziecie Pa�stwo decydowa� o tym gdzie b�dzie wniesiony projekt uchwały 
o reorganizacji tego zakładu, wtedy ostatecznie zdecydujecie. W mojej ocenie dobrze si� stało, �e to teraz 
trafiło na sesj�, bo pewne rzeczy ju� teraz mo�na wyja�ni� i procedura jest słuszna. 
Odpowiadaj�c wprost na pytanie Radnego Toboły i Radnego Jaszczura. Oczywi�cie je�li mieliby�my do 
czynienia z zakładem bud�etowym to pewne decyzje personalne mog� by� podejmowane przez Pan 
Burmistrza, jednak�e ten zakres uprawnie� nie si�ga uchwalania statutu. Uchwalanie zmian statutu nale�y 
wył�cznie do kompetencji Rady Miasta i to niezbywalne prawo Rady. Je�eli chodzi o nauczycieli, to co 
powiedział Radny Suchowiejko, je�eli nie b�dzie metodyków, to nie mo�e by� utrzymywana fikcja, bo pr�dzej 
czy pó�niej kto� postawi zarzut, niezrealizowany obowi�zek ci���cy na publicznym zakładzie doskonalenia 
nauczycieli, które podlegaj� odr�bnym przepisom, ni� normalne zakłady bud�etowe. 
 
Ryszard Kabat  - w skład naszej Rady wchodz� osoby silnie zwi�zane z o�wiat�, przysłuchuj�c si� dyskusji 
i widz�c, �e stanowiska s� rozbie�ne, a nie przekonanych przekona� si� nie da, składam wniosek formalny 
o zamkni�cie dyskusji. 
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Jerzy Hardie-Douglas  - Panie Przewodnicz�cy, bardzo prosz� o dopuszczenie do głosu Pani� Powałka, tym 
bardziej, �e padły oskar�enia, �e manipulowała danymi. W sposób łagodny, ale w podobnym tonie Radna 
Kozioł twierdzi, �e była uwiedziona, a teraz dowiedziała si� Pani mi�dzy czasie rzeczy, których nie mo�e Pani 
ujawni�, bo co innego mówi� Pani prywatnie, nie ma Pani przyzwolenia itd. ale nic konkretnego Pani nie 
powiedziała. Poza jednym, �e nie została Pani poinformowana o tym, �e metodycy robili to bezpłatnie. Jak 
bezpłatnie skoro my�my im płacili. To absurd, zamiast  zapłaci� szkołom za usługi metodyczne, to płacono 
tutaj. Prosz� nie mówi� mieszka�com nieprawdy. To co Pani sugeruje, �e prawdopodobnie dyrektorem b�dzie 
Pani Powałka, nie wiem dlaczego Pani tak zakłada. Moja polityka jest bardzo widoczna, �e na wszystkie 
stanowiska s� przeprowadzane konkursy i mo�e trudno niektórym osobom zrozumie� to, �e mog� by� 
konkursy nie ustawiane. Ja takich nie organizuj�, cho� Pa�stwo uwa�acie, �e jest inaczej. Je�eli nie wygrywa 
wasz faworyt, to jest konkurs ustawiony. Apeluj�, �eby mogła wyst�pi� Pani Powałka. 
 
Anna Kozioł  - chc� zaapelowa� Panie Burmistrzu, �eby nie zachowywał si� Pan tak arogancko w stosunku 
do Radnych. Tak Pan mówi, �eby radni bali si� zabiera� głos, ja protestuj� przeciwko takiemu traktowaniu. 
Chc� dopowiedzie�, �e usługi metodyczne były nieodpłatne dla nauczycieli. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM  - padł formalny wniosek o zamkni�cie dyskusji, dopuszcz� dwa głosy „za” i dwa 
głosy „przeciw”. Teraz spełniaj�c pro�b� Pana Burmistrza dopuszczam do głosu Pani� Powałka. 
 
Joanna Powałka  - z ubolewaniem przyj�łam słowa Radnej Machnik, i nie kryj� oburzenia wobec takim 
bzdurom jakie usłyszałam. Po pierwsze firma, w której ja pracuj�, jest na mojego m��a. Po drugie w tym 
momencie kiedy Pan Burmistrz poprosił abym została Pełnomocnikiem, wtedy wszystkie kursy odwołałam. 
Nie prowadz� �adnej działalno�ci. Ja nie wiem co dalej b�d� robiła, nie wiem jakie b�d� oczekiwania ze 
strony miasta. Je�eli chodzi o komisj� dla dyplomowanych informuj� równie�, �e nie zasiadałam w tym czasie 
w �adnej komisji dla dyplomowanych, ani awansowych, brzydz� si� czym� takim. Domy�lałam si�, �e mog� 
by� pomówienia o korupcj� w zwi�zku z tym zrezygnowałam na ten czas z działalno�ci, ponosz�c z tego 
tytułu straty. Prosz� Pa�stwa, je�li chodzi o ocen� pracy metodyków; nigdy nie dokonywałam oceny pracy 
metodyków i jestem temu przeciwna, poniewa� s� do tego odpowiednie narz�dzia, s� do tego przygotowani 
ludzie, którzy mog� takiej oceny dokona�. Ja, jeszcze nie upłyn�ł miesi�c jak jestem Pełnomocnikiem i w tym 
czasie nie byłabym w stanie takiej oceny zrobi�. Równie� nie dokonałam takiej oceny w uzasadnieniu, ja 
przeczytam – zacytowała odpowiedni fragment uzasadnienia. 
To wymóg statutowy, je�eli chodzi o zakład doskonalenia, obowi�zuje tu ustawa o systemie o�wiaty, 
obowi�zuje rozporz�dzenie o zakładach  doskonalenia, obowi�zuje rozporz�dzenie o nadzorze i ja pozwol� 
sobie przeczyta� z rozporz�dzenia o nadzorze z 2004 r. § 5 ust. 1 – odczytała. 
Ja pisz� tutaj o zadaniach, których nie znalazłam potwierdzenia w dokumentacji, nie znalazłam potwierdzenia 
u dyrektora Pawelskiego, nie znalazłam potwierdzenia równie� u metodyków. Wyra�nie metodykom 
powiedziałam, �e nie oceniam ich pracy, natomiast nast�pi reorganizacja zakładu, nie wiem kiedy, bo b�dzie 
to decyzja Rady i nauczyciele wtedy zdecydowali, �e musz� wybra�, bo nast�pił okres tu� przed organizacj� 
projektów organizacyjnych, to był ich wybór. Okres wypowiedzenia jest do 31 sierpnia br. i oni nadal s� 
pracownikami zakładu i wykonuj� zadania, które nie zostały wykonane, a mianowicie obowi�zek mierzenia 
wewn�trznego placówki. Taki obowi�zek ci��y na szkołach, przedszkolach, równie� na placówkach 
doskonalenia.  
W uzasadnieniu nie ma mowy o ocenie i byłabym ostatni� osob�, która próbowałaby ocenia�. Je�li chodzi 
o konsultacji dla nauczycieli, Radna Machnik zarzuca mi, �e konsultuj� a potem jestem na komisjach. Nigdy 
tego nie robiłam, mam swoj� uczciwo��, �adnych konsultacji nie robi� je�eli wiem, �e b�d� w Komisjach, 
a w ogóle od 2003 r. w �adnych komisjach dla konsultowanych nie uczestniczyłam. 
Fundusze, które s� na utrzymanie metodyków; w tym roku była to kwota 128.000 zł, dla porównania powiem, 
�e na doskonalenie do szkół przekazujemy kwot� 95.000 zł, a wi�c kwota dotycz�ca metodyków jest o wiele 
wy�sza. 
Pani Machnik ma nieprawdziwe informacje, zdeaktualizowane dotycz�ce awansu zawodowego. Zmieniło si� 
1 grudnia 2004 r. rozporz�dzenie w sprawie awansu i wycofano podpunkt, gdzie nauczyciel musiał wykaza� 
si� umiej�tno�ci� pisania publikacji. W tej chwili to nie obowi�zuje. Biuletyn o�wiatowy, który funkcjonował 
wtedy teraz nazywa si� Fos Edukanti i s� to publikacje profesorów i osób, które nale�� do Stowarzyszenia 
Szkół Twórczych. Ze Szczecinka  bardzo mało jest artykułów, na to id� pieni�dze z bud�etu miasta. 
Jeszcze raz podkre�l�, �e usuni�cie napisu „doskonalenia” z nazwy zakładu jest spowodowane tymi dwoma 
rozporz�dzeniami, które te sprawy reguluj�. W takiej postaci to nie mo�e pozosta�. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM  - poddaj� pod głosowanie wniosek formalny Radnego Kabata o zamkni�cie 
dyskusji nad projektem uchwały. 
W głosowaniu jawnym oddano głosów: 
za – 19 
przeciw – nie było 
wstrzymało si� od głosu – 2 
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Wi�kszo�ci� głosów – Rada przyj�ła wniosek formalny o zamkni�ciu dyskusji. 
 
Anna Kozioł  - prosz� o odpowied� na pytanie, czy planowane uposa�enie dla nowego dyrektora MZDNOSiP 
jest wy�sze d tego, które posiadał poprzedni dyrektor? 
 
Joanna Powałka  - ja jestem Pełnomocnikiem ds. edukacji, nie do spraw finansowych. 
 
Anna Kozioł  - chc� uzyska� informacj� kto wpisał tam konkretn� sum�, kto stworzył ten bud�et? 
 
Jerzy Hardie-Douglas  - nie chc�, aby było podejrzenie, �e co� ukrywam. Ja nie porównywałem 
zaproponowanych kwot z uposa�eniem p. Pawelskiego. Nie potrafi� powiedzie� czy one s� wy�sze czy 
ni�sze. To symulacja, to nie jest bud�et tego zakładu na przyszły rok. 
 
Andrzej Bratkowski -  uwa�am, �e nale�ałoby przyj�� ten projekt zmian, albowiem nale�ałoby jeszcze raz 
przypomnie�, �e wielokrotnie na komisjach i w Radzie bardzo krytycznie oceniano funkcjonowanie tego 
zakładu i uwa�am, �e doskonalenie organizacji tego zakładu wyjdzie o�wiacie na zdrowie. Proponuj�, aby 
przyj�� t� uchwał�. 
 
Teresa Machnik  - ja wcze�niej zło�yłam wniosek o wycofanie tej uchwały. 
 
Roman Toboła – �rodowisko o�wiatowe w zdecydowanej wi�kszo�ci� jest za reorganizacj� tego zakładu 
i prosz� aby�cie tak� uchwał� podj�li. 
Andrzej Jaszczur  - ja prosz� o rozs�dek. Do przeprowadzenia tej reorganizacji nie jest potrzebna  uchwała. 
Wszystkie czynno�ci, które zapowiada Pan Burmistrz, mo�e on w obecnym stanie prawnym wykona�. 
Podejmowanie uchwały jest absolutnie zb�dne. 
 
Wiesław Drewnowski  -  przeciwny jestem z jednej przyczyny. Chcecie Pa�stwo odci�� od tego zakładu 
działalno�� metodyków. Nie otrzymali�my ilo�ciowej oceny, jakie kursy odbywały si�, ile osób zostało 
przeszkolonych, kto podwy�szył kwalifikacje. Zobaczyli�my tylko jedno czasopismo. S�dz�, �e to te� wa�ne. 
Nie s�dz�, �e przez zmniejszenie zatrudnienia b�dzie lepsza informacja, łatwiejszy dost�p do tej informacji. 
Brakuje informacji, �eby móc powiedzie�, �e to opłaca si� dla miasta. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM – kto z Radnych jest za podj�ciem uchwały w sprawie zamiaru reorganizacji 
Miejskiego Zakładu Doskonalenia Nauczycieli, Obsługi Szkół i Przedszkoli w Szczecinku? 
 
 
W głosowaniu jawnym oddano głosów: 
za – 8 
przeciw – 11 
wstrzymało si� od głosu – 2 
Wi�kszo�ci� głosów – Rada nie podj�ła ww. uchwały. 
 
ad. pkt. 8 – Uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
„Narutowicza II” w Szczecinku. 
 
Janusz Rautszko – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Samorz�dno�ci RM na posiedzeniach, bo w ró�nym 
czasie te projekty uchwał były omawiane,  trzy projekty uchwał jednogło�nie rekomenduje Radzie. 
 
Roman Toboła  - ogólne uwagi, wynikaj�ce z tego, �e mamy trzy projekty uchwał. W poszczególnych 
projektach jest ró�ne nazewnictwo. W dwóch projektach mówi si� o „parcelach”, a w jednej o „działkach 
budowlanych”. Czy to jest słuszne? Zwłaszcza w�tpliwo�� budzi nazewnictwo „działka budowlana” w § 8 
mpzp „Wiatraczna II”, działka budowlana bez zabudowy? 
 Mpzp „Wiatraczna II” § 2 pkt. 6 – „przeznaczenie podstawowe, nale�y przez to rozumie� przeznaczenie, 
które powinno przewa�a� na danym terenie, tj. przekracza� 60% powierzchni całkowitej budynku o tym 
przeznaczeniu"” W kolejnym planie w § 2 w pkt. 4 „Narutowicza II”  mówi si� o 60% powierzchni u�ytkowej 
budynku. Czy powierzchnia u�ytkowa i budowlana to jest to samo? 
Kolejna sprawa – obowi�zuj�ca linia zabudowy, przy planie „Wiatraczna II” – wysuni�cie elewacji nie wi�ksze 
ni� 1,5 m, natomiast w planie „Narutowicza II” – nieprzekraczalna linia zabudowy, co najmniej 60% długo�ci. 
Moim zdaniem s� to dwie ró�ne jako�ci. 
 
Danuta Kowalska  - słusznie, ka�dy plan ma troch� odmienn� konstrukcj� i definicje. Prosiłabym, aby te 
plany nie ł�czy�, dlatego, �e na potrzeby ka�dego planu formułowane s� odpowiednie definicje, ka�dy 
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projektant ma własny warsztat pracy. Trzeba patrze� na plan w ten sposób, by opiera� si� na okre�lonych 
w planie definicjach. 
„Parcele” – mieli�my na my�li docelowy kształt samodzielnej nieruchomo�ci. W poprzednich planach „parcela” 
funkcjonowała, jednak od pewnego momentu stosujemy inn� definicj�, a tak naprawd� one to samo 
oznaczaj�. Definicja „parcela” nie ma odniesienia w ustawach, szczególnie w prawie budowlanym. Bior�c pod 
uwag� uwagi Urz�du Wojewódzkiego przyj�li�my w nast�pnych planach definicj� „działka budowlana”. 
 
Roman Toboła  - czy w tym obszarze jest zakaz budowania czegokolwiek? 
Róg Narutowicza i Koszali�skiej. 
 
Danuta Kowalska  - obowi�zuj� w planie ustalenia ogólne i szczegółowe. Jest to działka budowlana bez 
mo�liwo�ci zabudowy. 
„Narutowicza II” mpzp został uchwalony w XI ubr. dokładnie w takim kształcie, w jakim przedstawiony jest 
dzisiaj. Wojewoda stwierdził niewa�no�� tej uchwały z wielu powodów. Rada podj�ła uchwał� o wyst�pieniu 
do WSA na rozstrzygni�cie Wojewody, maj�c opini� prawn� p. Niewiadomskiego. Z przyczyn proceduralnych 
WSA wydał wyrok w sprawie oddalenia skargi. W tej sytuacji w dniu 22 maja br. odbyli�my spotkanie 
z pracownikami Wojewody, bo na skutek oddalenia skargi, rozstrzygni�cie nadzorcze stało si� ostateczne 
i w sensie prawnym zostali�my bez uchwały „Narutowicza II”. Urz�dnicy Wojewody wycofali si� z zarzutów 
podniesionych w skardze. Zrobili to na skutek wcze�niejszych rozstrzygni�� WSA w sprawie mpzp „Polna I”, 
gdzie WSA stwierdził, �e skarga Wojewody jest bezzasadna, dot. to m.in.  wielofunkcyjno�ci terenu. Dzisiaj na 
sesji podejmujemy t� sam� uchwał�, któr� poprzednio podj�li�my, a została ona uchylona. 
 
Piotr Kozłowski  - to dwie ró�ne kategorie; powierzchnia u�ytkowa dotyczy pomieszcze� budynków 
mieszkalnych, powierzchnia całkowita dotyczy wszystkich pozostałych pomieszcze� ł�cznie ze �cianami, po 
obrysie budynku. Chc� Pa�stwu powiedzie�, �e mowa jest o proporcji i ta relacja, niezale�nie której kategorii 
dotyczy, b�dzie zbli�ona. 
 
Roman Toboła – nie zgadzam si� z tym. 
 
Piotr Kozłowski  - tutaj mamy dwa poj�cia. Procent zabudowy działki, ale jak mamy funkcj� podstawow� 
i uzupełniaj�c�, to mówimy o proporcji  funkcji podstawowej czyli mieszkalnej i powierzchni funkcji 
uzupełniaj�cej czyli usługowej. Spełniony musi by� wymóg procentowy powierzchni zabudowy w stosunku do 
powierzchni działki. 
 
Roman Toboła  - jako amator musz� podda� si�. 
 
Zbigniew Bronowicki -  linia zabudowy w mpzp „Wiatraczna II”, to formuła tej definicji zwi�zana jest 
z warunkami technicznymi oraz z historycznym charakterem tej zabudowy i z wytycznymi Konserwatora 
Zabytków. Stosuje si� ró�ne definicje w zale�no�ci od zabudowy jaka na danym terenie obowi�zuje. 
 
Roman Toboła  - rozdział II § 3 pkt. 4 - „zakazuje si� realizacji pełnych ogrodze� prefabrykowanych”. Czym 
si� ró�ni� prefabrykowane a nie prefabrykowane dla istoty zabudowy? 
 
Zbigniew Bronowicki  - to równie� „Wiatraczna II”, chodzi o estetyk�. S� tam tereny usługowo-przemysłowe 
i w takich terenach ogrodzenia mog� by� pełne ale nie prefabrykowane.  
 
Roman Toboła  - proponowałbym to słowo „nie prefabrykowane” zmieni� na „nieestetyczne”. 
 
Ryszard Kabat  - ilu Polaków tyle gustów, słowo „nie prefabrykowane” jest jednoznaczne. Proponuj� 
pozosta� przy tym zapisie, który proponuj� autorzy. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM  - poddaj� pod głosowanie wniosek Radnego Toboły o zamian� słowa „nie 
prefabrykowane” na słowo „nieestetyczne”. 
W głosowaniu jawnym oddano głosów: 
za – 1 
przeciw – 18 
wstrzymał si� od głosu – 1 
W wyniku głosowania jw. poprawka zgłoszona przez Radnego Toboł� nie uwzgl�dniona. 
 
Przewodnicz�cy RM poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego „Narutowicza II” w Szczecinku. 
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W głosowaniu jawnym jednogło�nie – Rada podj�ła uchwał� w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego „Narutowicza II” w Szczecinku. 
 
   /uchwała Nr XXXIX/362/06 – w zał�czeniu/ 
 
 
ad. pkt. 9 – Uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru 
„Wiatraczna II” w Szczecinku. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM  - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego obszaru „Wiatraczna II” w Szczecinku. 
 
W głosowaniu jawnym jednogło�nie – Rada podj�ła uchwał� w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obszaru „Wiatraczna II” w Szczecinku. 
 
   /uchwała Nr XXXIX/363/06 – w zał�czeniu/ 
 
 
ad. pkt. 10 – Uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
„Pilska” w Szczecinku. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM  - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenu „Pilska” w Szczecinku. 
W głosowaniu jawnym jednogło�nie – Rada podj�ła uchwał� w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu „Pilska” w Szczecinku. 
 
   /uchwała Nr XXXIX/364/06 – w zał�czeniu/ 
 
 
ad. pkt. 11 – Uchwała w sprawie zbycia nieruchomo�ci stanowi�cych własno�� Miasta Szczecinek. 
 
Sylwester Grzywacz  - Komisja Bud�etowo-Ekonomiczna RM zaopiniowała projekt uchwały jednogło�nie 
pozytywnie. 
 
W głosowaniu jawnym jednogło�nie – Rada podj�ła uchwał� w sprawie zbycia  nieruchomo�ci stanowi�cych 
własno�� Miasta Szczecinek. 
 
   /uchwała Nr XXXIX/365/06 – w zał�czeniu/ 
 
 
ad. pkt. 12 – Uchwała w sprawie wyra�enia zgody na zamian� nieruchomo�ci. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM – obie uchwały dot. wyra�enia zgody na zamian� nieruchomo�ci; I-sza z osob� 
fizyczn� z ul. Brzozowej na działk� na o�. Marcelin w celu stworzenia  parkingu na os. Pilska, II-ga zamiana 
ze Szczecineck� Spółdzielni� Mieszkaniow� w celu realizacji zało�e� mpzp „Polna II”. 
 
Sylwester Grzywacz  - Komisja Bud�etowo-Ekonomiczna RM obie uchwały w sprawie zamiany 
nieruchomo�ci zaopiniowała jednogło�nie pozytywnie. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM  - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyra�enia zgody na zamian� 
nieruchomo�ci /z osob� fizyczn�/. 
 
W głosowaniu jawnym jednogło�nie – Rada podj�ła uchwał� w sprawie wyra�enia zgody na zamian� 
nieruchomo�ci. 
 
   /uchwała Nr XXXIX/366/06 – w zał�czeniu/ 
 
 
ad. pkt. 13 – Uchwała w sprawie wyra�enia zgody na zamian� nieruchomo�ci. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM  - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyra�enia zgody na zamian� 
nieruchomo�ci /ze Spółdzielni� Mieszkaniow�/. 
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W głosowaniu jawnym jednogło�nie – Rada podj�ła uchwał� w sprawie wyra�enia zgody na zamian� 
nieruchomo�ci. 
 
   /uchwała Nr XXXIX/367/06 – w zał�czeniu/ 
 
 
ad. pkt. 14 – Uchwała zmieniaj�ca uchwał� o powołaniu Komisji Dyscyplinarnych I i II instancji do orzekania 
w sprawach dyscyplinarnych pracowników samorz�dowych mianowanych. 
 
Andrzej Bratkowski  - Komisja Prawa, Legislacji i Porz�dku Publicznego RM opiniowała projekt tej uchwały 
i stosunkiem głosów 4 -„za”, przy 1. wstrzymuj�cym si� rekomenduje Radzie podj�cie tej uchwały. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM – kto chciałby zabra� głos? Nie widz�; wobec tego poddaj� projekt uchwały pod 
głosowanie. Kto jest za podj�ciem uchwały? 
 
W głosowaniu jawnym oddano głosów: 
za – 9 
przeciw – 10 
wstrzymuj�cych si� – nie było 
W wyniku powy�szego głosowania – Rada nie podj�ła uchwały w sprawie jw. 
 
Romualda Wójcik  - chciałam powiedzie�, �e Komisja Dyscyplinarna musi by� w składzie minimalnie 6-ciu 
osobowym. Tak mówi rozporz�dzenie, �eby zapewni� dwa składy 3-osobowe. 
 
Ryszard Kabat  - zwracam uwag�, �e autorem uchwały jest Pan Burmistrz. Ta uchwała została 
przegłosowana. Pod wzgl�dem prawnym decyzja zapadła wi�c dalsza dyskusja nad tematem zb�dna. 
Wi�kszo�� Radnych tego składu Komisji nie zaakceptowało, wi�c zakładam, �e decyzja zapadła. 
 
Jerzy Hardie-Douglas  - usłyszał Pan wykładni�, �e Komisja musi by� w składzie 6-osobowym. Oczekuj�, �e 
skoro Radni zanegowali taki skład, to dadz� inne propozycje. 
 
Ryszard Kabat  - jeszcze raz podkre�lam, �e autorem projektu uchwały jest Burmistrz Miasta Szczecinka, 
a nie Radny Kabat. 
 
Jerzy Hardie-Douglas  - ale kwestionuj�c moj� decyzj� powinien mie� Pan jak�� alternatyw�. Ja jej nie 
mam, w zwi�zku z tym oczekuj� jakiej� propozycji, która znajdzie poparcie w�ród Radnych Wspólnoty 
Samorz�dowej. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM  - na  nast�pn� sesj� przygotowa� nale�y nowy projekt uchwały. 
 
Anna Kozioł  - najlepiej b�dzie zrobi� tak, jak sugeruje Pan Przewodnicz�cy, a je�eli mog� co� poradzi�, to 
prosz� Panie Burmistrzu wskaza� osob�, która pracuje kilka lat w Urz�dzie Miasta, zna pracowników 
i mogłaby by� w komisji dyscyplinarnej i sprawiedliwie ocenia� innych i jest apolityczna. 
 
Wiesław Suchowiejko  - Pan Burmistrz Miasta podał swoj� kandydatur�, Rada nie zaakceptowała. Jakie s� 
konsekwencje tego, �e tej uchwały nie podejmiemy? 
 
Czesław Podkowiak  -  Komisja Dyscyplinarna działa tylko wtedy, kiedy post�powanie wobec pracownika 
toczyłoby si�. W momencie kiedy jeden z członków Komisji odszedł z Urz�du, to ta Komisja nie działa. Na 
najbli�szej sesji powinna by� podj�ta uchwała. 
Procedowanie nad t� uchwał� sko�czyło si�, aby�cie Pa�stwo mogli podj�� uchwał�, to musi by� zgłoszony 
nowy projekt. 
 
Tadeusz Bobryk  - czy tylko Pan Burmistrz mo�e zgłasza� osoby do składu tej Komisji, czy mog� to robi� 
równie� Radni? 
 
Romualda Wójcik  - zgodnie ze Statutem Miasta mog� to zrobi�: Burmistrz Miasta, Komisja Rady Miasta 
oraz 5-ciu Radnych. 
 
 
 
ad. pkt. 15 – Sprawozdanie z działalno�ci Burmistrza Miasta Szczecinek. 
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Krystyna Rzepkowska  -  to pytanie zadałam wcze�niej, ale odesłano mnie z tym do tego punktu obrad. 
Ponawiam pro�b� do p. Burmistrza; chciałabym wiedzie� dlaczego powierzył dla OSiR utrzymanie 
i konserwacj� słupów i tablic ogłoszeniowych? 
 
Jerzy Hardie-Douglas  - Szczecinek jest jednym z nielicznych miast gdzie ta sprawa do tej pory nie była 
uregulowana. Pani mówiła o monopolu; wcale tak nie jest, bo tablice ogłoszeniowe, które nale�� do firm albo 
osób fizycznych, mog� powsta�, natomiast ja mówi� o tych, które nale�� do miasta. Te tablice musz� mie� 
opiekuna. Nie mo�e by� tak, �e jedni zaklejaj� drugim ogłoszenia, cz��� oberwana le�y poni�ej tych słupów 
a eskalacja tego nast�puje w momencie wyborów. W zwi�zku z tym si�gn�łem do rozwi�za� innych miast, �e 
albo w drodze przetargu powierza si� te słupy jakiej� osobie fizycznej, która prowadzi działalno�� 
gospodarcz� i daje si� na to pieni�dze albo daje si� jednostce miasta. Ja wybrałem tak� opcj�. Jest 
dwutygodnik „Temat” w którym mo�na drobne ogłoszenia zamieszcza�. Je�li chodzi o wi�ksze ogłoszenia, to 
uwa�am, �e ceny przyst�pne, te 2 zł to cena na tydzie�. Je�li chodzi o nekrologi; przeczytałem ze 
zdziwieniem artykuł gdzie wypowiadał si� p. Komuda, on bierze 70 zł od jednego pochówku. Wła�nie t� cz��� 
zwi�zan� z rozklejaniem nekrologów nie b�d� wykonywali jego pracownicy, tylko pracownicy OSiR. W �aden 
sposób nie b�dzie do tego dokładał a by� mo�e w tej cz��ci obsługi pogrzebu b�dzie miał mniejszy zysk. 
Tutaj nic złego nie dzieje si�, mieszka�cy nie b�d� obarczeni dodatkowymi opłatami, a szczególnie nie jest 
prawd� kiedy jest kilka zakładów, które ze sob� konkuruj�, to raczej schodzenie z ceny a nie windowanie. 
Mam nadziej�, �e wkrótce jako�� tych słupów b�dzie inna. W okresie wyborczym komitety wykupi� jak�� 
cz��� słupów, plakaty b�d� wisiały ró�nych kandydatów a nie jak to działo si� ostatnio. Miasto b�dzie czyste 
i pewn� demagogi� jest mówienie, �e mieszka�cy strac�. 
 
Krystyna Rzepkowska  - prosz� nie mówi�, �e mieszkaniec nie poniesie �adnych kosztów. Poniesie, bo 
nawet 2 zł  razy ilo�� słupów, to s� koszty. OSiR te� poniesie koszty, bo pracownicy musz� zadba� o te słupy. 
 
Jerzy Hardie-Douglas  - ja nie powiedziałem, �e ludzie nie ponios� kosztów skoro poprzednio było za darmo 
a teraz 2 zł. Pani powiedziała, �e ludzie dopłac� do pogrzebów. To ja tłumacz�, �e Pani wypowied� jest 
nieprawdziwa, bo nie dopłac�, bo usługa pogrzebu b�dzie identyczna. Natomiast osoba, która wieszała  
jakie� ogłoszenie za darmo to teraz b�dzie musiała zapłaci�. W momencie zawarcia umowy z dan� osob�, to 
my jeste�my zobowi�zani, �eby to ogłoszenie wisiało. Je�eli zostanie zdarte, to nast�pnego dnia zostanie 
doklejone identyczne. 
Je�li chodzi o koszty OSiR, s� one skalkulowane i zapewniam Pani�, �e nie jest to działalno�� charytatywna 
i OSiR b�dzie miał z tego korzy�ci. Oprócz tego my�my zatrudnili pracowników w ramach robót publicznych 
i wła�nie ci pracownicy b�d� te prace wykonywa� w OSiR. 
 
Krystyna Rzepkowska  - to chciałam usłysze� i dzi�kuj� Panu bardzo. 
 
Ryszard Kabat  - chwała Panu Burmistrzowi za to, �e dba o estetyk� miasta. Rozumiem tak, �e szat� 
graficzn� projektowa� b�dzie ten kto chce ogłoszenie wywiesi�. Cena 2 zł dotyczy jednego ogłoszenia, je�eli 
b�dzie to 10 lub 20 słupów, to nale�y 2 zł pomno�y� przez 20? 
 
Jacek Chrzanowski – rzeczywi�cie jest to cena za jedno ogłoszenie, je�eli ma ono wisie� na 30 słupach, to 2 
zł razy 30 słupów. Starali�my si� dowiedzie� ile kosztuje wywieszenie ogłosze� w innych miastach i ten 
cennik który przyj�li�my ma ceny najni�sze. W pozycji wydatków w gospodarce komunalnej było 30.000 zł, 
które miasto miało wyda� na odnawianie słupów ulicznych. Te pieni�dze zostały zaoszcz�dzone. OSiR ma na 
tym zarabia�, my�l�, �e zarobi wi�cej ni� 30.000 zł w skali roku. 
 
Roman Toboła  - w tej sprawie mam pytanie; je�eli ja za�ycz� sobie ogłoszenia na cały słup, to zapłac� tyle 
samo? Czy ustalony jest jaki� format dla tych 2 zł? 
 
Anna Mista  - stawki ustalone w zale�no�ci od formatu ogłoszenia i tak: 
za ogłoszenie do A5 wł�cznie – 2 zł za tydzie�, 
powy�ej A5 do A4 wł�cznie – 2,50 zł za tydzie�, 
powy�ej A4 do A3 – 3,50 zł za tydzie�, 
i pow. A3 – 5 zł za tydzie�. 
 
Roman Toboła  - uwa�am, �e to bł�d, bo słup ma dookoła 3 m w obwodzie. Je�eli ja zrobi� ogłoszenie i cały 
słup b�dzie dla mnie i zapłac� tyle co kto� za 2 cm2 od A5? Moim zdaniem ta formatura i cennik powinien i�� 
dalej. 
 
Jerzy Hardie-Douglas  - poniewa� jest to w drodze rozporz�dzenia to ja jeszcze raz przeanalizuj� i Pana 
uwagi uwzgl�dni�. 
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Roman Toboła – dwukrotnie w tej sprawie wyst�powałem za czasów poprzedniego Burmistrza Miasta i cały 
czas skutek zerowy. Chodzi o jedyny prawdziwy obiekt muzealny w naszym mie�cie, a mianowicie o „Zamek”. 
My�my go kiedy�, za spraw� naszych prawników, sprzedali tak, �e nic z nim teraz nie mo�emy zrobi�. Stoi 
straszydło w najpi�kniejszym punkcie miasta i nic si� tam nie dzieje. Pokryto go dachówkami. Wiem, �e jest to 
w r�kach prywatnych, ale apeluj�, aby�cie rozpocz�li procedur� w celu nakłonienia obecnego wła�ciciela, 
�eby oprócz dachówek zacz�ło si� tam co� dzia�. 
 
Jerzy Hardie-Douglas  - mnie te� to interesuje i denerwuje, �e nic si� tam nie dzieje. Ja wiem, �e wła�ciciel 
chce to sprzeda� i je�eli przyszła Rada podejmie tak� decyzj�, a z tego co wiem chce za to 1,5 mln zł, to 
trzeba b�dzie ten obiekt odkupi�. Nie ma chyba innej drogi. Ch�tnie posłucham co Pan Radca powie na ten 
temat. 
 
Czesław Podkowiak  - prosiłbym Pana Radnego, aby nie stawiał zarzutów wobec prawników, bo od 1992r. 
jedynym Radc� prawnym jestem ja. W przypadku Pa�stwa jak i Burmistrzów Miasta wydaj� opini� a nie 
decyduj� i w tym wypadku to Rada podejmowała decyzj� w drodze uchwały, ale nigdy nie była to uchwała 
Rady Miasta, która okre�lałaby zasady gospodarowania. Podejmuj�c uchwał� było omawiane, ja 
jednocze�nie wyra�ałem stanowisko, �e w przypadku, gdy gmina sprzedaje na własno�� to praktycznie nie 
ma mo�liwo�ci prawnych aby pó�niej wyegzekwowa�  jakiekolwiek zobowi�zania, które zostan� zapisane 
w akcie notarialnym. W tym przypadku w akcie notarialnym te zobowi�zania zostały zapisane, mimo, �e od 
samego pocz�tku z formalnego punktu widzenia, ja to przedstawiałem wielokrotnie, nie ma mo�liwo�ci 
prawnych, �eby to wyegzekwowa�. W starej ustawie była taka mo�liwo��, ale była ona krytykowana ze 
wzgl�du na to, �e umo�liwiała gminie ponowne przeniesienie własno�ci od nabywcy, który nie wykonał 
obowi�zku. Jedyn� mo�liwo�ci� zabezpieczenia interesów gminy, aby mogła wyegzekwowa� jest oddawanie 
w u�ytkowanie wieczyste, to wtedy gmina ma prawo w przypadku nie wykonania zobowi�za� rozwi�za� 
umow� u�ytkowania wieczystego. W przypadku „Zamku” sytuacja była jednoznaczna. Nieruchomo�� ta 
została zbyta osobie, która deklarowała ró�ne działania. My dwukrotnie interweniowali�my u Konserwatora 
Zabytków, aby wykorzystał swoje uprawnienia. To nie dało rezultatów. Dobrze byłoby, �eby miasto odkupiło, 
ale oczywi�cie b�dzie to kwota, która da du�y zarobek dla tego Pana. Decyzja b�dzie nale�ała do Pa�stwa, 
bo gdy Burmistrz Miasta wyrazi wol�, to Radni b�d� musieli podj�� uchwał� o nabyciu tej nieruchomo�ci za 
okre�lon� kwot�. 
 
Roman Toboła – to prosz� Pana Burmistrza, aby dowiedział si� czy mo�na to odkupi�. Je�eli Pana Radc� 
obraziłem to przepraszam, bo ja zawsze ceniłem Pana fachowo��. 
Sprawa nast�pna; pewne sprawy zostały zaniechane w 2006 r. a miały by� realizowane. S�dz�, �e do tych 
spraw powinni�my przej��. Ja cz�sto prowadz� zaj�cia na stadionie lekkoatletycznym, tak go nazwijmy. 
W okresie letnim w harmonogramie treningowym powinny by� wykonywane przebie�ki na boso. Mo�liwo�� 
wykonania tego istnieje tylko w jednym miejscu, na nowych boiskach piłkarskich. Ja nie zdawałem sobie 
sprawy, bo rzadko tam bywam i kiedy przechodz�  ze stadionu lekkoatletycznego na boisko piłkarskie, to 
jakbym wchodził z jednego �wiata w inny. Mam wra�enie, �e jest grupa młodych ludzi skazanych na trudne 
warunki treningowe i grupa ludzi, którzy maj� do dyspozycji obiekt na �rednio europejskim poziomie. Ja 
apelowałbym, �eby z bliska Pan Burmistrz to poogl�dał. Nie mówi� o super stadionie lekkoatletycznym ale 
zrobi� z tym co� trzeba, aby nie była to sceneria ksi��ycowa. 
 
Jerzy Hardie-Douglas  - odpowiem na to pytanie, bo mnie interesuj� sprawy sportu i obiektów sportowych. 
W najbli�szych dniach podpiszemy z p. Starost� list intencyjny w sprawie budowy dwóch obiektów: hali 
widowiskowo-sportowej i stadionu lekkoatletycznego. Po podpisaniu b�d� prosił Pa�stwa, �eby tego typu 
intencj� równie� deklarowały – Rada Miasta i Rada Powiatu. Hala widowiskowo-sportowa byłaby na terenie 
administracyjnym miasta, natomiast stadion lekkoatletyczny na terenie gminy Szczecinek, prawdopodobnie na 
	wi�tkach. Mo�liwy jest taki monta� finansowy, aby w obu przedsi�wzi�ciach – przy budowaniu na terenie 
miasta partycypował powiat, a w budowaniu na terenie powiatu partycypowało miasto. Na temat rozwi�za� 
prawnych, które to umo�liwiaj� rozmawiali�my z Burmistrzem z Chojnic i jest to mo�liwe. 
Staramy si� o �rodki jeszcze w tym roku z Urz�du Marszałkowskiego, m.in. na poprawienie byłego boiska 
piłkarskiego. Tam docelowo, dopóki nie zostanie zbudowany stadion lekkoatletyczny, to ta bie�nia b�dzie, a to 
wszystko wokół b�dzie rekultywowane i b�dzie posiana trawa. Zrobi si� to co za niewielkie pieni�dze mo�na 
zrobi�. O to i par� innych rzeczy b�dziemy aplikowali, równie� o wi�ksze pieni�dze z Kontraktu 
Wojewódzkiego i tutaj b�dziemy musieli wykaza� własne �rodki. Mówi� o tym, bo b�d� wnioskował do 
p. Przewodnicz�cego RM o zwołanie sesji nadzwyczajnej dlatego, �e nie byli�my w stanie przygotowa� 
uchwały na t� sesj�, bo po wysłaniu do Pa�stwa materiałów ukazały si� dane dotycz�ce sposobu aplikowania 
funduszy z Kontraktu Wojewódzkiego. To pojawiło si� z dnia na dzie� w internecie. Nakre�lony termin do 
kiedy mo�emy zło�y� wnioski jest bardzo krótki – 19.06.br. Ł�czymy to z budow�  hali sportowej przy 
Gimnazjum Nr 2 na ul. Wiatracznej. Ró�nego rodzaju obiekty, równie� te o których Pan tak ciepło mówił, 
powinny pojawi� si� w najbli�szych latach a o �rodki trzeba stara� si� ju� dzisiaj. Chodzi o to, �eby robione to 
było ze �rodków powiatu, miasta i ze �rodków zewn�trznych o które b�dziemy aplikowa�. 
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Roman Toboła – odno�nie Pana wypowiedzi. Ciesz� si� bardzo, �e s� takie plany, ale byłbym przeciwny 
budowaniu stadionu na 	wi�tkach. Dla Szczecinka b�dzie to stadion od�wi�tny. Tam nie dotrze młodzie� na 
codzienny trening bo to daleko. Dziwi� si�, bo dla powiatu miasto powinno by� tak samo miłe jak i 	wi�tki. 
Miejsce mi�dzy kotłowni� a SP-6 jest wymarzone ze wzgl�du na ukształtowanie terenu i jest to �rodek miasta. 
Trzecia sprawa; kiedy� zwracałem si� do Prezesa Komunikacji Miejskiej o rozpocz�cie stara� o zakup 
mikrobusu. Pan Prezes przekonał mnie wtedy, �e dla tego typu przedsi�biorstw przewozowych zakup nie 
opłaca si�. Kierowcy twierdz�, �e zakupienie takiego pojazdu mniejszego ni� autobus byłoby z punktu 
ekonomicznego firmy bardzo opłacalne. Nie wyobra�am sobie, �ebym ja przyszedł do sklepu a sprzedawca 
skierowałby mnie do innego abym tam kupił towar a dokładnie tak si� dzieje w tej Spółce. Bardzo cz�sto 
mikrobus KM gdzie� pojechał a ja otrzymuj� propozycj� �e to załatwi� w innej prywatnej firmie. Je�eli im si� 
opłaca to Spółce te� powinno si� opłaca�. Ja w obecno�ci Rady to mówi�, chc�, aby p. Prezes przekalkulował 
pod wzgl�dem ekonomicznym zakup mikrobusu. 
 
Jacek Brynkiewicz - dwie sprawy do p. Burmistrza. Chciałbym prosi� o wyja�nienie wyniku przetargu na 
oczyszczanie linii brzegowej jeziora. Z tego co wiem przetarg rozpatrzony. Ta firma, która wygrała podała 
bardzo zani�on� cen� – 4.000 zł, gdy w tamtym roku było to 8.000 zł. Martwi� si� jako Radny i mieszkaniec 
miasta, bo ta firma która wygrała nie posiada odpowiednich uprawnie�. Prosiłbym o wyja�nienie. 
 
Daniel Rak – nie nale�y dramatyzowa�, je�eli mamy ta�sz� ofert� to nale�y j� wybra�. Je�li chodzi o to czy 
ma uprawnienia jedna firma czy druga, to nie było takiego kryterium. Było to zlecenie z wolnej r�ki, do czego 
dopuszcza ustawa o zamówieniach publicznych. Nie widz� tutaj �adnych zagro�e�. B�d� czy�cili lini� 
brzegow� na odcinku 4 m od brzegu. Wymogi takie, �eby te firmy miały papiery płetwonurków. Nie ma 
specjalnych wymogów, rozporz�dze� w tej sprawie. Je�eli mo�na zrobi� to za 4.000 zł a nie za 8.000 zł, to nie 
wiem w czym problem. 
 
Jacek Brynkiewicz  - ja nie neguj� ceny, te� wybrałbym ta�sz� ofert�. Ja mówi� o uprawnieniach. Z tego co 
wiem Urz�d Miasta musi mie� atest wodny na wykonanie tego a nie mo�e wykonywa� tego firma, która ma 
uprawnienia płetwonurka, tylko nurka. Powołuj� si� na ustaw� z 17.10.2003 r. 
 
Jerzy Hardie-Douglas  - to s� sprawy zwi�zane z kompetencjami Burmistrza. Mnie niepokoi to, bo Pan 
lobbuje ewidentnie za rozwi�zaniem. S� dwie firmy a jedna z nich zło�yła protest. To nie jest dobry pomysł, 
�eby Pan na sesji próbował zmienia� rozstrzygni�cia Komisji. Pan ma do pewnego stopnia racj�, ja te 
argumenty znam. Jest te� to, �e firma musi mie� baz� nurkow�, a tak� baz� ma firma która wygrała, a nie ta 
za któr� Pan si� opowiada. Proponowałbym aby�my nie mieszali kompetencji, bo to zaczyna by� nieczytelne 
i nie chc� na ten temat mówi�. To jest moja sprawa, je�eli s� protesty to s� rozstrzygni�cia. 
 
Jacek Brynkiewicz  - ja martwi� si�  jako mieszkaniec miasta, bo mo�emy za to zapłaci� kar�. 
 Druga sprawa, chciałbym, aby miasto w tym pomogło. Prosz� Pana Burmistrza o podj�cie kroków w celu 
poprawy bezpiecznego przej�cia dzieci na ul. Piłsudskiego, koło SP-1. W tamtym roku był wypadek. Mówi� o 
tym w czerwcu, aby mo�na było przygotowa� si� do wrze�nia jak pójd� pierwszaki do szkoły. Mówi� jako 
Radny, rodzic i nauczyciel. Wiem, �e jest to droga powiatowa, �e jest Stra� Miejska od godz. 8.00 do 11.30. 
Kiedy� byli tam stójkowi i byli na bie��co. To nie tylko problem SP-1, drugi neuralgiczny punkt przy  
SP-4. 
 
Jerzy Hardie-Douglas  - dobrze Pan zauwa�ył, �e to droga powiatowa, wi�c mo�e Pan, Rada Rodziców 
wyst�pi� do Starostwa z pro�b� o rozwi�zanie tego problemu. My mamy �wiadomo�� tego, �e cokolwiek by 
si� działo na terenie miasta to obarcza si� tym Burmistrza. Zadania powiatu na terenie miasta s� dosy� 
nieczytelne. Proponowałbym, aby tego typu postulaty równie� kierowa� do Starostwa. 
 
Jacek Brynkiewicz  - takie pismo ze szkoły w tamtym roku poszło. Zwracam si� do Pana jako opiekuna 
szkoły,  bo  jak b�dziemy rozmawia� ze Starostwem chcemy wiedzie� czy miasto b�dzie w tym partycypowa�, 
bo mo�e by� to pytanie, bo mog� powiedzie�, �e „wasza szkoła, nasza ulica”. 
 
Jerzy Hardie-Douglas  - ma Pan moj� pomoc. 
 
Bogdan Bereszy�ski  - mnie interesuje pkt. 9 sprawozdania Pana Burmistrza. Czy p. Burmistrz wyst�pił ju� 
do p. Drozdowskiego, je�eli tak, to jakie s� tego efekty? 
 
Jerzy Hardie-Douglas  - to wyst�pienie ju� było. Pan Drozdowski został poproszony o wpłacenie pozostałej 
kwoty któr� jest winien i z tego co wiem, rozmawiałem z nim tydzie� temu i wtedy powiedział �e ostatni� rat� 
wpłaca. Pozostaje jeszcze zobowi�zanie rozebrania tego. Szuka ch�tnych na ten obiekt i miejsca gdzie to 
przenie��. Pytał mnie czy w zwi�zku z tym, po sprzedaniu tego gruntu, czy nie byłoby zasadne �eby do tego 
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czasu zatrzyma� to jako zaplecze dla robotników. Powiedziałem, �e mo�e byłoby zasadne ale w atmosferze 
jaka jest wokół tego obiektu, to prosz�, �eby jednak rozebrał obiekt. B�dzie on na koszt p. Drozdowskiego 
rozebrany. Prosz� o odrobin� cierpliwo�ci. My�l�, �e to Pa�stwu nie przeszkadza, �e to tam jeszcze stoi. 
 
Bogdan Bereszy�ski  - drugi temat; Radny Toboła poruszył spraw� „Zamku”, ja chc� poruszy� spraw� Placu 
Kami�skiego, bo tu podobna sytuacja. Przy sprzeda�y te� były uwarunkowania. Miał tam powsta� kompleks 
hotelowo-gastronomiczny. Jak to wygl�da na dzie� dzisiejszy? 
 
Jerzy Hardie-Douglas  - przy „Zamku” mamy do czynienia z wieloletnim zaniedbaniem, natomiast 
zaniechanie budowy przez p. Nowaka na Pl. Kami�skiego, to ten czas my�l�, �e jest jeszcze do przyj�cia. Nie 
zostałem upowa�niony przez p. Nowaka do publicznego przedstawiania jego planów, ale wiem, �e plany 
inwestycyjne dotycz�ce tego terenu ma i s� one kompatybilne z jego deklaracjami. My�l�, �e ten problem 
szybko si� rozwi��e. Z p. Nowakiem rozmawiałem dzisiaj o godz. 8.00 i mówili�my o jego planach 
inwestycyjnych. Twierdzi, �e przenosi si� do Szczecinka i zacznie tu inwestowa� i budowa�. 
 
Wojciech Knapik  - nie tak dawno ogólnopolskie media doniosły o tragicznym zdarzeniu jakie miało miejsce 
na placu zabaw. W mie�cie jest kilkana�cie takich miejsc. Mam pytanie; czy miasto przewiduje kontrol� tych 
obiektów przed sezonem letnim? 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM  - ten punkt dotyczy sprawozdania Burmistrza Miasta. To pytanie powinno by� 
zadane w innym punkcie porz�dku obrad. 
 
Józef Słupek  - nawi�zuj�c do wypowiedzi nt. obiektów, które zostały sprzedane i nie ma sposobu 
wyegzekwowania realizacji tego co deklarowali, jak wygl�da sprawa podatku od nieruchomo�ci? Czy płac� 
podatek od nieruchomo�ci, je�li nie to dlaczego? 
 
Jerzy Hardie-Douglas  - chc� odpowiedzie� na pytanie Radnego Knapika. W ogródkach jordanowskich i na 
placach zabaw te obiekty s� pod opiek� PGK. Spółka ta dostaje �rodki na bie��ce utrzymanie i konserwacj�. 
Wszystkie urz�dzenia maj� atesty. Na pewno przed sezonem letnim zostanie zrobiony przegl�d, deklaruj� to 
Panu. 
 
Krystyna Rzepkowska  - bardzo dobrze, �e b�dzie to przegl�dane, bo u nas na osiedlu Koszali�skim jest 
du�y plac zabaw. Urz�dzenia maj� atesty, ale w zeszłym roku był taki przypadek, �e te urz�dzenia z drewna 
przegniły i łami� si� jak zapałki. Nale�ałoby je odkopa� i dokładnie przyjrze� si�. U�ytkowników s� trzy grupy, 
rano małe dzieci, potem dzieci szkolne a wieczorem młodzie�, która nie zawsze u�ywa ich zgodnie 
z przeznaczeniem. 
 
Jerzy Hardie-Douglas  - cz��� tych obiektów nie nale�y do miasta. Te które s� na osiedlach nale�� do 
spółdzielni mieszkaniowych. My to sprawdzimy, je�li nale�y do miasta zajmie si� tym PGK, a je�li do 
spółdzielni, to w zwi�zku z Pani sygnałem, nadzór budowlany te obiekty sprawdzi. 
 
Krystyna Rzepkowska  - jestem przekonana, �e to nale�y do miasta. 
 
Jerzy Hardie-Douglas  - je�li jest administrowane przez miasto, to przed wakacjami naprawimy. 
 
Grzegorz Kołomycki  - na pytanie Radnego Słupka dot. podatku od nieruchomo�ci odpowiem na nast�pnej 
sesji. Udzielimy takiej informacji, aby nie złama� tajemnicy skarbowej. 
 
Jerzy Hardie-Douglas  - w jakiej cz��ci jeste�my zobligowani do zachowania tajemnicy skarbowej? 
 
Grzegorz Kołomycki  - mo�emy poda� wszelkie dane nie ujawniaj�c nazwiska. 
 
Józef Słupek  - okre�li� rozmiary tego podatku i podstawy jego naliczania, poniewa� chodzi o Plac 
Kami�skiego, a to s� budowle. Nie chodzi tylko o bie��cy rok, ale od momentu jak zostały sprzedane te 
nieruchomo�ci. To jaka� droga, sankcja do tego aby co� si� tam działo. 
 
Andrzej Bratkowski  - z racji tego, �e z Panem Burmistrzem jeste�my u�ytkownikami tej samej drogi – 
ul. Ko�ciuszki, chciałbym zwróci� uwag� na alej� klonow�. W momencie jak powieje silniejszy wiatr z drzew 
sypi� si� stare konary. Cz��� drzew nale�ałoby usun��. Zwracam uwag� zanim nie doszło tam do tragedii. 
 
Jerzy Hardie-Douglas  - ul. Ko�ciuszki jest ulic� wojewódzk�. Jeste�my w trakcie uzgodnie� do 
porozumienia w sprawie przej�cia dróg. Uczestniczy w tym Zarz�d Dróg Krajowych, Zarz�d Dróg 
Wojewódzkich, powiat. Chcemy aby wi�kszo�� dróg w Szczecinku nale�ała do miasta, wła�nie dlatego �eby 
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nie odpowiada� za nie swoje winy. Poniewa� w zwi�zku z t� zamian� ponosi� b�dziemy wi�ksze koszty, to 
powiat zobowi�zuje si� do harmonogramu remontu ulic, które nale�� do powiatu. 
Sprawy dotycz�ce przej�cia przy SP-1 i ul. Ko�ciuszki, po Pa�stwa sugestiach, przeka�emy do odpowiednich 
władz. 
 
Anna Kozioł  - w mediach lokalnych ogl�dałam program na temat wypadku w firmie „Eurokopert”. W wyniku 
bł�du pracownika doszło do wycieku farby drukarskiej do kanału melioracyjnego. Usłyszałam informacj�, �e 
pracownik został ukarany mandatem i pokryje koszty wywozu nieczysto�ci. To pierwsza informacja o tej 
firmie, wcze�niej słyszałam o niej wiele dobrego. Porównałam to z ró�nymi nieprawidłowo�ciami w firmie 
„Kronospan”, o zrzutach nieczysto�ci do jeziora Trzesiecko. Media informowały o tym ale nie było informacji 
o ewentualnych karach. Równie� Burmistrz Matuszak składał niejednokrotnie doniesienia do Prokuratury i nie 
znam efektów tych doniesie�. Prosz� wi�c Pana Burmistrza o informacj� z ostatnich pi�ciu lat. 
 
Jerzy Hardie – Douglas  - była przygotowana „biała ksi�ga” dot. stosunków mi�dzy „Kronospanem” 
a miastem i tam cz��ciowa odpowied� na Pani w�tpliwo�ci była. Ja mog� odpowiada� za to co obecnie si� 
dzieje. Tych wycieków kanałem deszczowym od stycznia br. do maja br. było cztery. Dwóch w �adnym 
przypadku nie da si� powi�za� z „Kronospanem”, natomiast przy dwóch to du�e prawdopodobie�stwo �e ten 
wyciek był z „Kronospanu”. Nasze ustalenia a ukaranie firmy to dwie ró�ne sprawy. Staram si� nie wdawa� w 
długotrwałe procesy z firm�, której bud�et przekracza kilkakrotnie bud�et miasta. Staram si� doj�� do 
porozumienia, aby w sposób kompleksowy spraw� załatwi� aby te wycieki wi�cej si� nie pojawiały, a ilo�� 
zrzutów do jeziora jest zdecydowanie mniejsza ni� kiedy� i jako�ciowo i ilo�ciowo. To było przedmiotem 
rozmowy z wła�cicielem firmy p. Kaindlem. Jest koncepcja zrobienia opaski czyli rowu, który okalałby cały 
„Kronospan” i specjalnych zasuw, które w momencie pojawienia si� wycieków mogłyby zabezpieczy� jezioro. 
Inna koncepcja to zbudowanie podczyszczaczy i rowu, który kierowałby te nieczysto�ci w stron� jeziora 
Wielim i na oczyszczalni�. Z ka�dym z tych rozwi�za� wi��� si� du�e pieni�dze. My staramy si� o pieni�dze 
zewn�trzne na seperator na tej deszczówce, która prowadzi z „Kronospanu”. Oni robi� bardzo du�o. Trzeba 
poczeka� a� oddadz� do u�ytku now� lini� produkcyjn� wtedy powrócimy do rozmów. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM – dyskusja samorzutnie przeszła do punktu 17 – Wnioski i zapytania Radnych, 
cho� nie zrealizowali�my jeszcze punktu 16 porz�dku obrad, do którego w tej chwili przechodz�. 
 
 
ad. pkt. 16 – Informacja Przewodnicz�cego Rady Miasta. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM – w okresie mi�dzy sesjami brałem udział w uroczysto�ciach: 
- 3 i 8 maja br. - Konstytucji 3 Maja, 61 rocznicy zako�czenia II wojny �wiatowej, 
- 10 maja br. - Jarmark Niepełnosprawnych, wystawa w SZOK, 
- 13 maja  br.  - Wojewódzki Dzie� Stra�aka, 
- 2 czerwca w Klubie „Karolinka” p. Małgorzata Markowska zorganizowała spotkanie nt. jak przeciwdziała� 

agresji i przemocy w lokalach gastronomicznych. Utyskiwa� było sporo, skar�yli si� na bezradno�� Policji, 
Stra�y Miejskiej, która ma ograniczony zakres uprawnie�. Tematy wa�ne ale zainteresowanie niewielkie. 

- 3 czerwca br. „Wieczór Papieski” w Ko�ciele �w. Rozalii. W trakcie uroczysto�ci posadzenie d�bu 
papieskiego, film o Janie Pawle II. 

Wpłyn�ły do Rady pisma i to w ostatnich dniach i nie mogli�my przygotowa� stosownych uchwał. Poprosz� 
Radnych o zaj�cie stanowiska, aby�my mogli na te pisma odpowiedzie�. 
- Poseł na Sejm RP Stanisław Gawłowski zwrócił si� z apelem o poparcie  wariantu algorytmu podziału 

�rodków dla regionu zachodniopomorskiego – odczytał pismo. 
 
Andrzej Bratkowski  - proponuj� przekaza� pismo do Komisji Bud�etowo-Ekonomicznej RM. 
 
Ryszard Kabat  - Radnym równie�, �eby�my wiedzieli o czym b�dziemy dyskutowa�. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM – druga sprawa, która wymaga stanowiska Rady dotyczy sprawy, któr� 
zajmowali�my si� niejednokrotnie. Uchwał� Rady Miasta w sprawie ustalenia czasu pracy placówek handlu 
detalicznego, zakładów gastronomicznych i zakładów usługowych zaskar�yła do WSA p. A. �elazna, w tej 
chwili zaskar�ył j� równie� Wojewoda. Czy podtrzymujemy stanowisko, które zawarli�my w odpowiedzi na 
skarg� p. �elaznej, czy Radni maj� w tej sprawie inne zdanie? 
 
Jerzy Hardie-Douglas - na najbli�szej sesji RM wyst�pi� do Pa�stwa z propozycj� zdystansowania si� od 
poprzedniej uchwały, o jej uniewa�nienie. Prosz�, aby Pan Przewodnicz�cy RM argumentacj� prawn� 
Wojewody przekazał Radnym, �eby mogli si� z ni� dokładnie zapozna�. Ja publicznie mówi�, �e mamy 
zerowe szanse wygrania sprawy w WSA. Jaki odd�wi�k w�ród mieszka�ców, to prosz� obiektywnie 
posłucha� co mieszka�cy o tej uchwale mówi�. Je�eli sprawa z góry przegrana, to nie upierajmy si�, 
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zrezygnujmy, bo upro�cimy procedur�. Czy m�dro�� Rady nie b�dzie polega� na wycofaniu si�, �eby 
zrezygnowa� z tego co dla mieszka�ców nie jest dobre? Proponuj� dzisiaj nie przes�dza� o tej sprawie. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM  - termin wskazuje, �e musimy to zrobi� na najbli�szej sesji. 
 Nast�pna sprawa; Zwi�zek Nauczycielstwa Polskiego Zarz�d Oddziału w Szczecinku zwrócił si� uwag� 
Burmistrzowi Miasta i Radzie, �e w uchwałach podj�tych na sesji w dniu 10 kwietnia br. w sprawie ustalenia 
najni�szego wynagrodzenia zasadniczego i warto�ci jednego punktu dla pracowników administracji i obsługi 
szkół i przedszkoli brak jest zapisu, �e wchodz� w �ycie z moc� obowi�zuj�c� od 1 stycznia br. 
 
Jerzy Hardie-Douglas  - w tej sprawie ZNP nie ma racji. Prosz� p. Radc� o przedstawienie argumentacji. 
 
Czesław Podkowiak  - ten problem od wielu lat podnoszony jest przez zwi�zki zawodowe nauczycieli, którzy 
argumentuj� bez zdania racji, bo chc� zrówna� pracowników administracji pa�stwowej z pracownikami 
samorz�dowymi. Odr�bne przepisy reguluj� kwesti� podwy�szania pensji dla pracowników administracji 
pa�stwowej a samorz�dowej. 
Ustawa o kształtowaniu wynagrodze� w pa�stwowej sferze bud�etowej, wbrew tego co napisał 
Przewodnicz�cy Oddziału ZNP, nie obejmuje pracowników samorz�dowych, a do takich nale�y zaliczy� 
pracowników obsługi szkół, prowadzonych przez Burmistrza Miasta. 
Tutaj nie ma �adnych w�tpliwo�ci, gmina nie ma obowi�zku, je�eli pracownicy administracji pa�stwowej maj� 
podwy�szane pensje co roku o 1% wzrostu, to gmina nie ma obowi�zku ich podwy�sza�. To jest logiczne 
w sytuacji kiedy gmina nie ma zabezpieczenia �rodków, tak jak w przypadku administracji pa�stwowej, kiedy 
na poszczególne działy s� okre�lone �rodki w bud�ecie. W tym przypadku gmina takich �rodków nie ma 
i nawet wtedy, gdy s� pewne �rodki w subwencji ogólnej to nie przekłada si� na przepisy prawne, które 
nakładałyby taki obowi�zek. Je�li taki obowi�zek istniałby w stosunku do pracowników obsługi szkół, to taki 
sam musiałby istnie� np. w stosunku do pracowników Urz�du lub pracowników jednostek organizacyjnych 
miasta nie maj�cych osobowo�ci prawnej, a takiego wymogu nie ma. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM – p. Kazimierz Margol zwraca si� do Przewodnicz�cego i do wszystkich Radnych 
z wnioskiem o podj�cie stosownej uchwały w sprawie przekształcenia Biegu Ulicznego im. Winanda 
Osi�skiego w Memoriał Winanda Osi�skiego. 
Impreza ta znalazła trwałe miejsce w Szczecinku i dobrze byłoby, aby ten Bieg przekształci� w Memoriał. 
 
Andrzej Bratkowski  - s�dz�, �e nale�y przygotowa� projekt uchwały i na nast�pnej sesji podj�� uchwał�. 
 
Wiesław Suchowiejko  - Komisja Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki RM zapoznała si� z propozycj� 
p. K. Margola i w pełni akceptuje. 
 
Jerzy Hardie-Douglas  - chc� skorzysta� z okazji i przedstawi� nowego Kierownika Referatu 
Organizacyjnego. Pani Justyna K�pska została wyłoniona drog� konkursu i od 1 czerwca pełni t� funkcj�. 
Dodam, �e nie jest z Platformy Obywatelskiej. 
 
Justyna K�pska  - nazywam si� Justyna K�pska, mam wykształcenie wy�sze administracyjne, poprzednio 
przez okres 9 lat i 8 miesi�cy MOPS był moim miejscem pracy. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM  -  z uwagi na to, �e poł�czono pkt. 17 z pkt. 15 obrad, porz�dek sesji został 
wyczerpany. 
Wobec tego, �e nikt wi�cej głosu nie zabierał, Przewodnicz�cy zako�czył obrady o godz. 13.25. 
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